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FV/ac 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 

 

Caràcter: ordinari 

Data: 27 de desembre de 2018 

Horari: de les 19 h 35 min a les 21 h 30 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 

 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Marc Almendro i Campillo, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 3r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusen la seva absència els regidors Sra. Glòria Mans Cervantes, regidora (AP-CP) i Sr. 

Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A). 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 
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ORDRE DEL DIA 

 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 29 de 

novembre de 2018. 

2.- Proposta de l’Alcaldia sobre concessió de la Medalla d’Alella en la seva categoria de 

Plata, a l’entitat Club Rugby Alella 

3.- Proposta de la regidoria d’Hisenda sobre aprovació del pla econòmic i financer de 

l’Ajuntament d’Alella per als exercicis 2018 i 2019. 

4.- Proposta de la regidoria d’Hisenda sobre aprovació definitiva de la modificació de 

l’Ordenança Fiscal núm. 1 reguladora de l’impost sobre béns immobles. 

5.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre la delegació parcial de competències 

de l’Ajuntament d’Alella a favor del Consell Comarcal del Maresme, per a la prestació 

de projectes en el marc de la política activa d’ocupació, programa treball i formació 

(2018-2020). 

6.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre aprovació del Conveni Col·lectiu de 

les condicions de treball del personal laboral de l’Ajuntament d’Alella per als anys 

2019-2021. 

7.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre aprovació de les bases general i les 

bases específiques del Fons Social per al personal laboral de l’Ajuntament d’Alella. 

8.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre aprovació dels criteris de repartiment 

i valoració del Complement de Productivitat del personal de l’Ajuntament d’Alella 

per a l’any 2018. 

9.- Moció dels grups municipals d’ERC-SxA-AM i PDeCAT per denunciar el bloqueig 

jurídic del Tribunal Constitucional. 

Precs i preguntes. 



3 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 

Al poble d’Alella, el dia 27 de desembre de dos mil divuit, essent les 19 hores 35 minuts, 

a la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 29 DE NOVEMBRE DE 2018.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de 

la sessió ordinària de 22 de febrer de 2018, la qual  s’aprova per unanimitat 

 

 

2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE CONCESSIÓ DE LA MEDALLA D’ALELLA EN LA 

SEVA CATEGORIA DE PLATA, A L’ENTITAT CLUB RUGBY ALELLA.- El Sr. alcalde ret 

compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vista la proposta formulada per l’instructor per iniciar el procediment per a la 

concessió de la Medalla d’Alella en la seva categoria de Plata, a l’entitat CLUB 

RUGBY ALELLA, designat per Decret de l’Alcaldia núm. 1555/2018, de 13 de 

desembre. 

 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa adoptat en sessió celebrada 

el 19 de desembre de 2018. 
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Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

Concedir la Medalla d’Alella en la seva categoria de Plata, a l’entitat CLUB RUGBY 

ALELLA, amb motiu dels 25 anys d’existència dedicats a la promoció, manteniment i 

difusió del rugbi al nostre municipi, en benefici dels seus ciutadans i ciutadanes i 

al servei de l’esport en general.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que dóna la 

benvinguda a tots, especialment a les persones representants del Club Rugby Alella. De 

fet, com bé sabran, l’Ajuntament disposa d’un Reglament d’honors, distincions i protocol 

de l’Ajuntament i ve sent tradició que aquelles entitats que compleixen 25 anys 

d’existència doncs se’ls hi concedeix una medalla d’Alella en categoria de plata per 

aquest fet. Avui es proposa l’aprovació de la concessió de la medalla en el Club Rugby 

Alella. De fet, el club tot i que va començar una pràctica del rugby l’any 1984, no és fins 

l’any 1993 que es produeix el naixement en si de l’entitat. Va ser l’agost de 1993 i des de 

llavors va mantenint una activitats constant tant pel que fa a la pràctica del rugby 

d’entrenaments i competició, com també la celebració d’un torneig de rugby platja, que 

de fet és un dels primers que es va fer en el territori. Hi ha diferents etapes en el club, 

però sí que cal destacar una punta molt important la temporada 2001-2002 en que el 

club va arribar a poder promocionar a divisions estatals, que finalment no es va produir 

perquè es produïen unes casuístiques de mancar un segon equip. I a partir de llavors s’ha 

anat mantenint la pràctica del rugby. També és destacable que la temporada 2014-2015 

es va poder produir finalment la competició oficial federada en el seu municipi, que fins 

llavors el club havia mantingut entrenaments en el municipi però competia fora per no 

poder disposar d’un terreny de joc validat per la Federació. I, a partir d’aquella temporada 

amb un acord amb la Federació sí que es va poder preveure que el camp municipal 

d’esports preveiés també unes millores que els permetessin que la Federació permetés 

aquesta competició també en el camp. De fet, des de llavors i fins ara, i han passat 

només aquests 3 o 4 anys de temporades, s’ha produït realment una millora del club molt 
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important. Tant és així que actualment disposa d’un equip femení, que si ja el rugby en si 

sovint costa, a la seva comarca només existeixen 3 o 4 equips federats, si no s’erra, de 

pràctica de rugby femení encara costa més. I, per tant, és un fet molt més lloable que el 

Club Rugby Alella pugui tenir aquest equip també femení. Però no només això sinó que 

en col·laboracions amb la regidoria d’Esports i amb iniciativa i amb molta empenta per 

part del Club de Rugby doncs s’està tirant endavant el que és una escoleta de rugby 

també. Actualment hi ha equips conjuntament amb altres municipis en que el Club Rugby 

Alella juga un paper molt protagonista en categoria sub12, sub14, sub16 i sub18. Això el 

que permet és ampliar aquesta base del Club Rugby Alella, que volen entendre que això el 

que fa és donar molta vida en futur en aquesta pràctica esportiva en el nostre municipi. 

Per tot això i donats aquests 25 anys, proposen la concessió d’aquesta medalla al Club 

Rugby Alella, que si avui s’aprovés, i com ja van iniciar aquest any 2018, el que faria és 

concedir aquesta medalla en un acte notori com és el del pregó de la Verema en que tot 

el poble pugui compartir aquest homenatge a l’entitat Club Rugby Alella.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que per part seva felicitar al Club Rugby Alella  com no 

pot ser d’una altra manera, per la tasca que fa en favor de l’esport i perquè estan 

treballant també de valent amb aquest equip de futbol femení, les seves companyes en 

aquest cas, lluitant perquè s’estimuli la participació d’altres noies i creixi l’equip. Moltes 

felicitats, per tant, per aquesta trajectòria i al regidor Marc Almendro també per la 

celeritat amb que ha tramitat que del Decret de l’Alcaldia del 13 de desembre se n’ha 

sortit amb el Nadal pel mig i pel Sant Esteve per portar-lo fins el Ple.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que felicitar el Club i els seus components. I, a 

més a més, pel coneixement propi del difícil que és gestionar un club esportiu amb el 

temps, les dificultats que genera i que moltes vegades sembla que tot siguin molts més 

adversitats, que únicament superar aquestes adversitats es fa per la passió i l’estima que 

li tens a l’esport que estàs practicant. Per tant, felicitar-los per aquests 25 anys i que 

només siguin el preludi de molts anys més i de molts èxits esportius. Moltes felicitats.  
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El regidor Sr. Font manifesta que sense aportar res innovador, en tot cas felicitar el Club, 

que personalment li té una gran estima. Més enllà d’això creu que com a tipus d’entitat al 

poble, és un exemple i un orgull poder comptar amb aquest Club de Rugby per la 

insistència, per la permanència, per la lluita davant les adversitats, tant del terreny, com 

ha explicat el Marc, com pròpies i internes, com ha explicat l’Esteve. En tot cas celebrar 

portes en dintre això de l’esport i tal, i en la capacitat d’obrir-se i d’ampliar i d’introduir 

una cultura esportiva que els és fonamentalment aliena, però anar-la construint i  mica 

en mica, i a base d’insistència, i a base també del caràcter dels propis participants, doncs 

anar ampliant teixit. Però també en la basant externa. És a dir, des del principi el Club 

Rugby Alella s’hi quelcom ha tingut és aquesta visió de col·laborar obertament al poble, 

d’obrir les activitats. Al principi fent les festes a la plaça i altrament, com han dit, fent el 

rugby platja. Hi ha aquest caràcter i és una entitat que al poble se li té molta estima. 

Més enllà del futbol que ho governa tot i altres activitats que ja estan instaurades, creu 

que tothom en aquest poble té coneixement que existeix el Rugby Alella i té un molt bon 

record del que fa el Rugby Alella. Felicitar i agrair la tasca que es fa. I desitjar que es 

segueixi creixent, que es segueixi evolucionant i que es segueixi aportant alegries en 

l’àmbit esportiu d’aquest municipi i en l’àmbit cultural que finalment també és d’aquest 

municipi. 

 

El Sr. alcalde manifesta que simplement felicitar-vos per la constància. És el club 

possiblement amb més voluntat de ser perquè passant la part més gran de la seva 

trajectòria fora d’Alella, han mantingut aquesta voluntat i aquesta pertinença i aquest 

vincle amb el seu poble. Que finalment ha costat, però que després de molts anys 

d’entrenar fora, poder entrenar i finalment poder jugar doncs cal felicitar aquesta 

constància i tossuderia. I agrair als que continuen al capdavant de que hagin pres el 

testimoni dels que abans hi van ser, i que segur que portaran aquest testimoni una llarga 

temporada endavant fins que hi hagi unes altres persones que també l’entomin. En 

qualsevol cas, felicitats i gràcies.  
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

3.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’HISENDA SOBRE APROVACIÓ DEL PLA ECONÒMIC I 

FINANCER DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER ALS EXERCICIS 2018 I 2019.- El tinent 

d’alcalde Sr. Almendro, ret compte de la regidoria d’Hisenda, la qual literalment diu: 

 

“Vist que, d'acord amb l'article 21 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, 

d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, en cas d'incompliment de 

l'objectiu d'estabilitat pressupostària, l'objectiu de deute públic o la regla de 

despesa l'Administració ha de formular un pla econòmic i financer que permeti 

durant l'any en curs i el següent el compliment dels objectius i de la regla de 

despesa.  

 

Vist que, d'acord amb l'informe d'intervenció 91/2018, l'Ajuntament incompleix la 

regla de despesa en l'exercici 2017.  

 

Vist el pla econòmic i financer elaborat pel Servei d'Assistència Econòmica i 

Financera de la Diputació de Barcelona, que preveu complir enguany i el 2019 les 

regles fiscals de la Llei Orgànica d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat 

financera, mantenint la capacitat de finançar els compromisos adquirits dins dels 

límits legals d'estabilitat, endeutament i pagament als proveïdors.  

 

Vist que, d'acord amb l'article 23 de la Llei Orgànica d'estabilitat pressupostària i 

sostenibilitat financera, el pla econòmic i financer s'ha de presentar al Ple per a 

l'aprovació i està subjecte a la mateixa publicitat que l'establerta per al pressupost.  

 

Es proposa al Ple:  
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PRIMER.- Aprovar el pla econòmic i financer de l'Ajuntament d'Alella per als 

exercicis 2018 i 2019, per al compliment dels objectius d'estabilitat pressupostària 

i de deute públic i de la regla de despesa.  

 

SEGON.- Publicar el pla econòmic i financer al BOPB.”  

 

 

La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que com 

saben l’any 2017 es va trencar l’estabilitat en la regla de despesa. De fet, legalment, 

conseqüentment s’ha de redactar i aprovar per aquest Plenari, un pla econòmic i financer 

pels dos exercicis posteriors 2018 i 2019. I, per tant, avui el que farien és portar a 

aprovació aquest document, aquest pla econòmic. Simplement oferir-los que si hi ha una 

informació més tècnica que vulguin consultar, doncs òbviament el Sr. interventor és qui 

els pot facilitar més informació. Que ja està comentat que qualsevol regidor o regidora 

que vulgui demanar més informació es disposa atendre’ls els propers dies o quan calgui 

per resoldre aquests dubtes. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró i Srs. Almendro i Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo, Ribalaiga, i Sr. Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la el regidor Sr. Font. 

En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

4.- Proposta DE LA REGIDORIA D’HISENDA SOBRE APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA 

MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 1 REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE 

BÉNS IMMOBLES.- El tinent d’alcalde Sr. Almendro, ret compte de la regidoria d’Hisenda, 

la qual literalment diu: 

 

“Vist que el Ple, en sessió ordinària celebrada el dia 25 d'octubre de 2018, va 
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aprovar provisionalment la modificació d'ordenances fiscals 1, 4, 15, 16 i 17.  

 

Sotmès al tràmit d'informació pública mitjançant la publicació del corresponent 

anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, es van formular 

al·legacions a l'esmentat acord, referents a l'ordenança reguladora de l'impost 

sobre béns immobles, pel regidor del grup municipal Alternativa per Alella - CUP, 

Sr. Oriol Font Casaseca, mitjançant escrits R.E. 2018/9813 i 9814, de 27 de 

novembre de 2018.  

 

Vist el caràcter potestatiu de la bonificació prevista a l'article 74.5 del Text refós de 

la Llei reguladora de les hisendes locals.  

 

De conformitat amb el que disposa l'article 17.3 del Text refós de la llei reguladora 

de les hisendes locals, es proposa al Ple municipal l'adopció dels següents acords:  

 

PRIMER.- Desestimar les al·legacions presentades pel senyor Oriol Font Casaseca en 

data 27 de novembre de 2018 i registre d'entrada 2018/9813 i 9814.  

 

SEGON.- Aprovar definitivament la modificació de l'ordenança fiscal núm. 1, 

reguladora de l'impost sobre béns immobles, amb el text que s'adjunta.  

 

TERCER.- Els acords definitius en matèria de derogació, aprovació i modificació 

d'ordenances fiscals per a l'exercici de 2019, així com el text refós aprovat, seran 

objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la Província.”  

 

 

La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que com 

sabran de la sessió ordinària celebrada el 25 d’octubre de 2018, per tant al Ple d’octubre 

d’enguany, es va aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals número 

1, 4, 15, 16 i 17. De fet, les ordenances fiscals 4, 15, 16 i 17 ja han quedat aprovades 
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definitivament, donat que no han rebut al·legacions. Però l’ordenança fiscal número 1 

que és la que afecta a l’IBI, a l’Impost sobre béns immobles, ha rebut unes al·legacions 

per part del Sr. Oriol Font, representant del grup municipal d’Alternativa per Alella-Cup. 

Aquestes al·legacions tenen dos components bàsicament pel que afecta a l’eficiència 

energètica poder incloure alguna bonificació en l’IBI, pel que afecta a l’eficiència 

energètica provinent d’energies solars. I per altra banda, preveure un recàrrec en l’IBI en 

aquells pisos que es trobin permanentment deshabitats, buits. La voluntat, tal i com van 

explicar en la Comissió Informativa, és atendre aquestes dues al·legacions. De fet, 

políticament, la voluntat pel grup municipal d’Esquerra Republicana - Sumem, de poder 

incloure aquestes dues al·legacions. Fins a la data, i va una per una, eficiència 

energètica fins a la data tenien introduïdes ja bonificacions pel que fa a l’ICIO i a les 

llicències, per bé que en l’IBI no estan contemplades. Entenen que el codi tècnic 

d’edificació preveu ja l’obligació a les noves edificacions que aquestes mesures 

s’implementin, i, per tant, entenien que aquí es produïa una complicació per sobre 

bonificar un mateix fet. Però sí que és veritat que en diferents municipis el que es fa, i 

creuen que és correcte i és bo, i per això hi ha aquesta voluntat de tirar-ho endavant, és 

incloure aquesta bonificació pels casos d’edificis ja existents i que, per tant, no tenen 

una obligació legal d’incloure aquestes mesures. Per aquests edificis sí que s’inclouria, hi 

ha aquesta voluntat d’incloure aquesta bonificació que podria arribar, s’haurà de veure 

posteriorment, però podria arribar a un 50% de l’IBI per dos anualitats. A continuació el 

que explicarà és que el que proposaran és aprovar-ho posteriorment en el Ple de gener. I 

ara ho explica conjuntament amb la següent al·legació, la dels pisos buits. Hi havia la 

voluntat, com deien, d’incloure aquest recàrrec en els IBIS dels habitatges buits, per bé 

que fins a la data no hi havia un reglament, una normativa que permetés l’aplicabilitat 

d’aquest recàrrec que sí que es preveia en una llei, però no hi havia el seu reglament. Sí 

que és cert que en data 19 de desembre d’aquest mateix any, per tant, fa pocs dies, va 

entrar en vigència un Real Decret 21/2018 “de medidas urgentes en materia de vivienda 

y alquiler” que sí que obre la porta a poder fer aquesta modificació. Sí que és cert també, 

i aquí fa un parèntesi, que hauran d’estar molt atents a com això es va implementant, 

veure com la jurisprudència va també marcant segurament la jurisprudència, i la pràctica 
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en altres ajuntaments van fent això possible perquè s’hauran de garantir certament una 

sèrie de factors com per exemple que es determini o es defineixi què és i què no és un 

habitatge permanentment buit. Però l’Ajuntament d’Alella, i en això es sumen a 

l’al·legació i sempre ha sigut la seva voluntat des del grup municipal d’Esquerra 

Republicana – Sumem per Alella, que en aquell moment en que fos possible, i ara és el 

moment en que és possible, posteriorment a octubre, com saben, ara mateix és el primer 

moment i possiblement seran dels primers ajuntaments que ho portaran a la pràctica, 

aprofitar aquesta porta oberta pel Real Decret. Per tant, sí que inclourien en futur i 

possiblement fins al 50% que és el que preveu la llei, aquest recàrrec en els IBIS. Però 

tant una com l’altra, les dues al·legacions, eficiència energètica i el recàrrec de l’IBI pels 

pisos buits són modificacions substancials de l’ordenança que els comportaria haver de 

tornar a exposar públicament aquestes modificacions. Com saben tenen un termini 

d’exposició de 60 dies que faria que els canvis inicialment ja previstos en l’aprovació 

inicial previstos, que era una bonificació en els edificis que tenien una concessió 

administrativa, això no entrés en vigència a 1 de gener de 2019, i entenen que això no 

és volgut. I, a més, entenen que fent l’aprovació en el Ple de gener, permetran igualment 

que aquestes dues al·legacions entrin en vigència per aquest proper any perquè es 

preveurà l’eficiència energètica. Òbviament s’haurà de produir una sol·licitud rogada, és 

a dir, no es podrà fer d’ofici sinó que aquí els privats que hagin dut a terme aquelles 

actuacions que permetin justificar aquesta bonificació o hauran d’acreditar. I en el cas 

dels pisos buits, aquí la llei preveu que s’haurà de produir, segurament al llarg de 2 anys, 

aquesta situació a partir de l’entrada d’aquesta ordenança. Per tant, entenen que 

aprovant-ho el gener les dues coses seran d’aplicació amb els mateixos efectes que sí 

s’aprovés aquest Ple de desembre. Per tant, mostrant el seu compromís a aprovar-ho 

properament, segurament al Ple de gener, que és la seva voluntat, ara mateix han de 

demanar el vot contrari a aquestes al·legacions per no fer impossible l’aplicabilitat de les 

modificacions que ja s’havien aprovat inicialment amb el compromís d’aprovar-ho el mes 

de gener.  
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El regidor Sr. Font manifesta que primer de tot agraeix el fet de que es tinguin en 

compte. Finalment, després de varis anys d’insistir-hi. Sí que és veritat que en el tema 

d’energia solar n’hi ha de dos tipus, que són la fotovoltaica i la tèrmica. L’obligació és 

estrictament tèrmica, no és la fotovoltaica. La fotovoltaica no estan obligats. 

 

El Sr. alcalde manifesta que es referix en el codi tècnic. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que sí. L’obligació és l’energia solar tèrmica no l’energia 

solar fotovoltaica. Una és per obtenció de calor i l’altra per obtenció d’electricitat. Aquí 

ho poden debatre i veure com es perfila millor, però en tot cas la tèrmica ja queda 

recollida. La que interessa, una vegada descarnat aquesta malvolença que tenia el govern 

de l’estat espanyol vers l’energia fotovoltaica elèctrica doncs facilitar la implantació per 

obtenir energia no només calor. Ja ho debatran, ja ho parlaran, però en tot cas, és en 

aquest sentit. És la fotovoltaica perquè l’altra ja està inclosa i fins i tot és veritat que 

està en l’ICIO previst el descompte. Respecte els pisos buits, va enviar el mail 

especificant, i si bé la norma, que és veritat que falta el criteri jurisprudencial que 

esperen que tardarà molt, però que sí que ja especifica ben bé com s’ha de fer per tenir 

en compte o considerar un pis buit, sempre millorable evidentment perquè és en el marc 

d’una llei, però sí que especifica els passos que s’ha de seguir i no és fàcil perquè un pis 

sigui considerat buit. Tanmateix, la reclamació que ja havien fet l’any passat i fa dos 

anys si no s’erra, que en aquest sentit és a partir de la normativa catalana que ja es 

podia incloure amb la cueta quan reglamentàriament sigui desenvolupat aplicant els 

criteris. Per tant, sí que és cert que ara mateix portaria un retràs de 60 dies de la 

informació pública, però partint d’on partien que era de, i  ja s’havia discutit i ja s’havia 

dit que en un futur veuran com ho inclouran i amb aquesta cueta de quan 

reglamentàriament s’implementi, doncs no s’ha fet l’aprovació inicial de l’IBI. Per tant, 

està bé la solució perquè és una resposta i al final serà aplicable. Però òbviament els 

porta a que a dia d’avui haguessin de fer tota aquesta tramitació per arribar allà on 

podien haver-ho fet si s’hagués posat des d’un principi en el redactat de l’aprovació 

inicial, que era la voluntat i era el que havien parlat altres anys. Per tant, dit això, i 
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últim punt negatiu abans de passar als positius, seria el fet de que a ell no li consta 

haver rebut resposta a les al·legacions. Llavors que siguin desestimades unes 

al·legacions sense que ni en el plec ni personalment se li hagi donat cap tipus de 

resposta, no cal una resposta concreta però sí perquè, el motiu de la desestimació de les 

al·legacions, no n’ha rebut cap per escrit. Per tant, en aquesta cas, això sí que 

condiciona el seu vot negatiu perquè entén que com a mínim calia una resposta escrita. 

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que la resposta concreta es va donar a la 

Comissió Informativa on sí que es va explicar exactament el que s’ha explicat avui, i era 

on se’ls informava de l’acceptació posposada, podrien dir, però on es proposava la solució 

concreta. A la Comissió Informativa es va explicar. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que a banda dels incidents de la Comissió Informativa, el 

fet és que unes al·legacions han de ser respostes. Està bé la forma oral però no és una 

forma correcta de respondre unes al·legacions sobretot si no hi és. El fet de que ell no 

se’n hagi assabentat fins el Ple d’aquesta resposta, no són les maneres. En tot cas 

disposadíssims a parlar i que sigui així. Per tant, aquí el vot en contra per aquest tema 

formal de no respondre les al·legacions, per no tenir resposta escrita a les al·legacions. 

Dit això, celebren que a partir del gener puguin debatre i parlar sobre la part positiva que 

és el fet d’entomar els habitatges buits i l’energia solar fotovoltaica.  

 

El Sr. alcalde manifesta que només farà notar que en aquest cas en que es fan les 

al·legacions en alguna ordenança, fins i tot en el pressupost, la resposta formalment es 

fa en el propi acord, en el propi Ple. En el propi acord, en un punt es diu que es 

desestimen les al·legacions. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que hi ha d’haver una motivació mínima de perquè es 

desestimen les al·legacions i en l’escrit posa simplement que es desestimen les 

al·legacions. No hi ha cap tipus de motivació, almenys no l’ha sabut veure. Mínimament, 

argumentativament hi hauria de dir que es desestimen perquè ics. Es desestimen amb 
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una frase no és motivació suficient per algú que ha presentat unes al·legacions. Tant de 

cara a ell com a regidor com a qualsevol ciutadà, simplement una línia que diu que es 

desestimen no és una motivació.  

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que com li diu en l’expedient sí que es preveu 

el desestimar, que potser no s’argumenta suficientment. En la Comissió Informativa sí 

que es va explicar tot fil per randa tal i com li ha explicat. No va ser possible tot i la 

voluntat de trobar-se abans d’aquest Ple personalment per explicar-li. No ha estat 

possible tampoc però va haver-hi l’intent per part d’aquesta persona que li parla de fer-

ho. De totes maneres, no sap si és molt possible o no, però fins i tot a nivell li diria per 

sumar-se mínimament al regidor Sr. Font, que és una reclamació històrica. Creu que li 

estan dient que es portarà a terme i que en part pot argumentar que és gràcies a les 

seves al·legacions. Creu que potser estaria bé que es replantegés i que almenys, no li diu 

votar a favor sinó se sent còmode del tot, però almenys creu que votar en contra té poc 

sentit en base a que se li estan acceptant, posposades, per una qüestió formal de que 

entri en vigor la modificació inicial. Simplement li diu això. Potser si pot reflexionar i 

evitar el vot contrari que significaria que no l’estan atenent en res, potser seria adequat. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que sense ànim que aquest Ple superi l’anterior, simplement 

vol dir que comparteix i està satisfet pel fons i que ho debatin el gener, però el que ell 

diu és que unes al·legacions han de tenir una resposta. Si es desestimen hi ha d’haver un 

mínim de fonamentació i motivació escrita. Com que no ho han trobat, com que no hi és, 

aquest és estricament formal. No és de cara el fons que ho comparteixen, però és en el 

fet formal de que unes al·legacions siguin simplement desestimades perquè són 

desestimades sobre paper. És aquest el sentit. I entén la seva reflexió i en certa manera 

la comparteix, però és el fet de que unes al·legacions no poden ser desestimades només 

amb una línia, ja està. És important, no és un caprici personal de resposta a les 

al·legacions i no té a veure amb el fons que comparteix plenament. 
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El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que ell també l’entén. Però que si hagués estat 

possible que el regidor Sr. Font assistís a la Comissió Informativa o hagués estat possible 

que trobessin l’espai, hagués tingut la resposta. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en qualsevol cas i sense voler aprofundir en el debat, en la 

proposta, prèviament a prendre els acords i a desestimar parla de “Vist el caràcter 

potestatiu de la bonificació”, per tant, és potestatiu de que es pot donar o no es pot 

donar, doncs es desestima l’al·legació. En qualsevol cas no volia aprofundir en cap 

extensió de la justificació que podria ser més extensa definitivament.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Ribalaiga, i Sr. Garcia-Ossorio; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo i Sr. 

Font. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

5.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE LA DELEGACIÓ PARCIAL DE 

COMPETÈNCIES DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA A FAVOR DEL CONSELL COMARCAL DEL 

MARESME, PER A LA PRESTACIÓ DE PROJECTES EN EL MARC DE LA POLÍTICA ACTIVA 

D’OCUPACIÓ, PROGRAMA TREBALL I FORMACIÓ (2018-2020).- El tinent d’alcalde Sr. 

Almendro ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment 

diu: 

 

“Vist que el Consell Comarcal del Maresme participa en el Programa Treball i 

Formació que és una política activa d’ocupació del Servei d’ocupació de Catalunya 

regulada per l’Ordre TSF/156/2018 de 20 de setembre, per la qual s’aproven les 

bases reguladores per a la concessió de subvencions del programa treball i 

Formació, i que per la Resolució TSF/2265/2018, de l’1 d’octubre, per la qual s’obre 
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la convocatòria per a l’any 2018 per a la realització de projectes de millora de 

l'ocupabilitat de les persones treballadores amb dificultats d'accés al treball. 

 

Vist que per Decret de l’Alcaldia 1319/2018 de 18 d’octubre de 2018, es va resoldre 

aprovar    la participació de l’Ajuntament d’Alella en la política activa d’ocupació 

regulada per l’Ordre TSF/156/2018, de 20 de setembre, per la qual s’aproven les 

bases reguladores per a la concessió de subvencions per al Programa Treball i 

Formació, i la Resolució TSF/2265/2018, d’1 d’octubre, per la qual s’obre la 

convocatòria per a l’any 2018 per a la concessió de subvencions per al programa 

Treball i Formació, en col·laboració amb el Consell Comarcal del Maresme, en els 

projectes següents:  

 

NOM 

LÍNIA  

Nº de 

professionals 
Perfil professional NOM del PROJECTE a executar al municipi 

 PANP12  1 
Peó de pintura i 

empaperament 

Campanya de repintat i d’adequació de centres 

culturals, esportius i educatius i altres elements de 

mobiliari urbà del municipi d’Alella. 

PANP6   1 
Peó de pintura i 

empaperament 

 Campanya de repintat i d’adequació de centres 

culturals, esportius i educatius i altres elements de 

mobiliari urbà del municipi d’Alella. 

 

En el punt tercer del Decret de l’Alcaldia 1319/2018 de 18 d’octubre de 2018 es 

resol literalment: 

 

“Adoptar el compromís de sotmetre al Ple l’expedient d’aprovació de la delegació 

parcial de les competències a favor del Consell Comarcal del Maresme, per l’execució 

dels projectes concrets especificats en el  quadre anterior, en el marc de la política 

activa d’ocupació regulada per l’Ordre TSF/156/2018, de 20 de setembre, per la qual 

s’aproven les bases reguladores per a la concessió de subvencions per al Programa 

Treball i Formació, i la Resolució TSF/2265/2018, d’1 d’octubre, per la qual s’obre la 

convocatòria per a l’any 2018 per a la concessió de subvencions per al programa 

Treball i Formació. La delegació de competències s’aprovarà mitjançant Acord plenari 

amb quòrum de majoria absoluta. 
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Aquest Acord es vehicularà mitjançant l’oportú conveni de delegació competencial 

ajustat a la Llei 40/2015 de Règim Jurídic del Sector Públic, el qual regularà també 

els compromisos econòmics i de coordinació entre l’ajuntament d’Alella i el Consell 

Comarcal del Maresme, pel bon funcionament en l’execució dels projectes i la 

justificació del programa Treball i Formació. 

L’ajuntament publicarà al Butlletí Oficial de la província de Barcelona el conveni de la 

delegació parcial de competències al Consell Comarcal del Maresme, i els compromisos 

econòmics i de coordinació entre l’ajuntament d’Alella i el Consell Comarcal del 

Maresme, pel bon funcionament en l’execució dels projectes i la justificació del 

programa Treball i Formació.” 

 

Vist que l’article 25 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual 

s'aprova el Text refós de la Llei de l'organització comarcal de Catalunya, disposa, 

pel que fa a l’assignació de competències comarcals, que li corresponen les que li 

deleguin o encarreguin els municipis i hauran d’anar acompanyades  dels recursos 

necessaris per a exercir-les. 

 

Vist el que disposen els articles 47, 48, 49 i 50.1  de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, 

de Règim Jurídic del Sector Públic, sobre  la potestat de les administracions 

públiques per formalitzar entre elles convenis interadministratius, contingut dels 

convenis i els tràmits per a la subscripció de convenis.  

 

Vista la proposta de conveni, que per còpia s’acompanya, sobre  Delegació parcial 

de competències de l’Ajuntament d’Alella a favor del Consell Comarcal del maresme, 

per la prestació dels projectes “Campanya de repintat i d’adequació  de centres 

culturals, esportius i educatius i altres elements de mobiliari urbà del municipi 

d’Alella” en el marc de la política activa d’ocupació  Programa i treball Formació ( 

2018-2019). 
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Vist  el que estableix  l’article 9 de la Llei 40/2015 d’1 d’octubre, de Règim Jurídic 

del Sector Públic sobre les publicacions de delegacions de competències, que en el 

cas que ens ocupa correspon al  Butlletí Oficial de la província de Barcelona.  

 

Aquesta regidoria proposa al Ple que s’acordi: 

 

PRIMER.- Aprovar la delegació parcial de competències de l’Ajuntament d’Alella a 

favor del Consell Comarcal del maresme, per la prestació dels projectes “Campanya 

de repintat i d’adequació  de centres culturals, esportius i educatius i altres 

elements de mobiliari urbà del municipi d’Alella” en el marc de la política activa 

d’ocupació Programa i treball formació (2018-2019). 

 

SEGON.- Aprovar la signatura del conveni de delegació parcial de competències de 

l’Ajuntament d’Alella a favor del Consell Comarcal del maresme, en matèria 

d’urbanisme, conservació i rehabilitació de la edificació, per a l’execució dels 

projectes:  

 

NOM 

LÍNIA  

Nº de 

professionals 
Perfil professional NOM del PROJECTE a executar al municipi 

 PANP12  1 
Peó de pintura i 

empaperament 

Campanya de repintat i d’adequació de centres 

culturals, esportius i educatius i altres elements 

de mobiliari urbà del municipi d’Alella. 

PANP6   1 
Peó de pintura i 

empaperament 

 Campanya de repintat i d’adequació de centres 
culturals, esportius i educatius i altres elements 

de mobiliari urbà del municipi d’Alella. 

 
TERCER.-  Publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona el conveni de 

delegació parcial de competències al Consell Comarcal del Maresme.”  

 

 

El Sr. secretari manifesta que tal i com consta en l’expedient es requereix el vot favorable 

de la majoria absoluta legal. 
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La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que com 

van explicar també en la Comissió Informativa aquest conveni ve a fer possible accedir a 

dues places del programa creat pel Servei d’Ocupació de Catalunya, el SOC, que els 

permetria en aquest cas accedir a dos places de peó de persones desocupades. Com que 

aquestes places són de gestió del Consell Comarcal del Maresme i com la finalitat 

d’aquestes afecta a competències de l’Ajuntament d’Alella, en aquest cas actuar en 

equipaments municipals, es tracta simplement d’una qüestió formal que han de fer aquest 

sessió limitadíssima de competències que afecta aquestes dues places d’aquest programa 

per executar aquest projecte al municipi que porta el nom de Campanya de repintat i 

adequació dels centres culturals, esportius i educatius i altres elements del mobiliari urbà 

del municipi d’Alella.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

6.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE APROVACIÓ DEL CONVENI 

COL·LECTIU DE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL LABORAL DE 

L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER ALS ANYS 2019-2021.- El tinent d’alcalde Sr. Almendro 

ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 

 

“Vista l’acta de la reunió de la Mesa de Negociació, en sessió celebrada el 19 de 

desembre de 2018, s’ha aprovat i signat el Conveni Col·lectiu de les condicions de 

treball del personal laboral de l’Ajuntament d’Alella per als anys 2019-2021. 

 

Per tot això, es proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

Aprovar el Conveni Col·lectiu de les condicions de treball del personal laboral de 

l’Ajuntament d’Alella per als anys 2019-2021.” 
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El Sr. alcalde manifesta que els següents punts 6, 7 i 8 venen com a conseqüència de 

l’acord que es va arribar amb una part dels treballadors d’aquest Ajuntament. Informar-los 

que pel que fa el punt número 7, que és la proposta sobre aprovació de les bases generals 

i específiques del Fons Social pel personal laboral, que està introduït en el punt, després 

de parlar amb Intervenció i haver constatat que no disposava del temps necessari per 

informar com calia aquest document, retiraran aquest punt de l’ordre del dia i el portaran 

a aprovació en el Plenari del mes de gener amb caràcter retroactiu a data 1 de gener. I 

procediran a explicar i posar a votació el que són el punt 6 i el punt 8, que li traslladarà 

la paraula al regidor d’Administració.  

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que com bé saben des de fa aproximadament 

any i mig es ve negociant un nou conveni i acord. Els actuals tenien vigència 2013-2015 

i venen prorrogats des de llavors. Els objectius principals que ha buscat aquest nou acord 

és introduir majors criteris o majors possibilitats de flexibilitat i garantir certs drets, 

màxim en un context posterior a una crisi que òbviament va tenir afectacions també a 

l’Administració Local i conseqüentment al personal de l’Administració Local. De fet, 

després de tot aquest temps negociant, es va produir un acord entre delegats sindicals i 

representants del personal per posar a votació dos propostes finals de document a tot el 

personal de la casa. Un petit parèntesi, donat que sempre han anat a la una amb 

personal funcionari i personal laboral en aquesta administració, un dels documents va 

acabar sent aprovat amb una àmplia majoria. Aquest document inclou entre d’altres 

millores el fet d’individualitzar el gaudi de les vacances, tot respectant, òbviament, les 

necessitats del servei, però poder gaudir individualment dels dies de vacances. Inclou 

també el fet de possibilitar gaudir per hores els dies d’assumptes propis dels quals 

disposa el personal. Inclou recuperar un dret que s’havia perdut, com deien amb la crisi, 

que era el complementar, il·legalment s’havia perdut per decret legal, que és 

complementar el cent per cent de les incapacitats laborals, les baixes mèdiques. S’incloïa 

també recollir en el nou conveni un acord que ja s’havia produït anteriorment que era 
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incrementar la jornada intensiva de la que poden gaudir el personal. Incloure també 

l’augment de flexibilitat de l’horari flexible, aquest augment que s’havia acordat ja 

anteriorment també. En unes negociacions d’última estirada, podrien dir, per possibilitar 

aquest acord. Òbviament el personal va fer algunes concessions, podrien dir, i 

l’Ajuntament també van arribar a posar sobre la taula altres concessions, com aquest cas 

és el tema per un costat de la productivitat, que després en parlaran, de fer possible 

l’accedir a la productivitat per tot el personal ja en aquest any 2018. I per altra banda, 

poder accedir a una bossa de dos hores i mitja d’autoformació per part del personal. 

Aquesta última venia motivada també per recuperar una situació prèvia a la crisi. Durant 

molt de temps se’ls ha vingut imposant dues hores i mitja extraordinàries al personal, 

que no van suposar en el seu dia un increment salarial, i això venia dictat des de Madrid. 

Actualment s’ha obert la possibilitat de que les Administracions vagin recuperant aquesta 

35 hores i l’Ajuntament d’Alella ha volgut possibilitar aquesta bossa de dos hores i mitja 

d’auto formació setmanal. Començar a caminar en aquesta direcció. Bàsicament després 

d’aquestes últimes estirades, com deien, es va aprovar aquest document i els delegats del 

personal laboral atenent aquesta votació van estar per la labor de signar el document, de 

tancar aquest acord ampli, que era un acord de varis documents, dels quals avui en 

porten alguns. Però per altra part, els representants del personal funcionari no han 

volgut acabar firmant aquest document. Això és donat a que els tres representants 

funcionaris són policies, són personal del col·lectiu de la Policia Local, i entenen que 

donat que encara no s’ha produït, i esperen que es produeixi properament, però que 

encara no s’ha produït un acord amb ells respecte el col·lectiu concret del cos de la 

Policia Local, doncs que no volien tancar aquest document. Òbviament hi ha una voluntat 

i un compromís per part de l’Ajuntament i d’una àmplia part del personal de 

l’Ajuntament, diria quasi unànime si ara mateix treuen el col·lectiu de la policia, de fer 

efectiu tan aviat com sigui possible també l’acord que afectaria als representants dels 

funcionaris. Sí que posteriorment a la no voluntat de firmar fins arribar a aquest acord 

específic de la policia, hi ha hagut diferents peticions del conjunt de la plantilla de 

l’Ajuntament, demanant explícitament que es fes efectiu aquest acord i conveni. Que en 

qualsevol cas es minimitzés o que no es produeixin diferències entre uns i els altres. I 
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per això l’Ajuntament o el govern ha fet la reflexió d’anticipar a que es produeixi aquesta 

firma d’aquest acord, la paga de productivitat i fer efectiva aquestes dues hores i mitja 

d’auto formació també pel personal funcionari. I en aquest punt estaven. No sent del grat 

de ningú, i vol dir ni del propi personal de la casa, laborals o funcionaris que no volen fer 

diferències per entendre’s. No és del grat òbviament dels delegats del personal laboral ni 

dels representants dels funcionaris a qui tampoc els hi és agradable no firmar aquest 

document perquè certament s’està produint un bloqueig que podrien signar perfectament 

aquest document. I no es tracta de fer cap variació a aquest acord que s’ha de produir 

amb la policia, que no ha d’afectar, no té cap afectació sobre els documents ja acordats. 

I tampoc és agradable per l’Ajuntament doncs que es produeixi aquesta situació. Però sí 

que era voluntat de tots, excepte dels representants dels funcionaris, d’avançar, de no 

paralitzar i no produir un bloqueig que patiria el conjunt del personal, el fet de no poder 

accedir sinó s’aprovava en aquest Ple, no poder accedir a aquesta bossa de 2,5 hores i no 

poder accedir a la productivitat, entre d’altres. A part de no poder accedir a la resta de 

flexibilitats que es recullen en el nou acord, i que això tan aviat com sigui possible es 

produirà, també la firma d’aquest acord per tal de tornar a la normalitat i tenir els dos 

documents a la par per entendre’s. Es va parlar més extensament de la resta d’informació 

a la Comissió Informativa. Entén que avui fins aquí la informació és suficient i, per tant, 

demanarien posar a votació aquest document que és esperat i desitjat per tot el personal 

i, òbviament, també pel govern i pel conjunt de l’Ajuntament, que el que fa és continuar 

avançant.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que a Gent d’Alella han votat favorablement sempre els 

convenis quan hi ha hagut aquest acord entre treballadors i equip de govern. Ell mateix 

ha dit que per primera vegada es troben en una situació en la qual el resultat de la 

votació d'avui donarà que no es produeixi el mateix tracte, que no estiguin en les 

mateixes condicions laborals i funcionaris. Això no només no és desitjable sinó que des 

de la seva opinió portar només l’únic conveni signat en aquest Ple, és utilitzar els grups 

amb una situació derivada de negociació, d’estratègia de negociació fallida, i fer-los a 

ells partícips d’aquesta estratègia de negociació que no ha anat endavant. Més enllà del 
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tema de la productivitat, que francament des del seu punt de vist proposa uns criteris en 

absolut estimulants de la productivitat sinó ben al contrari. És un “café para todos” en el 

qual d’una manera poc objectiva utilitzen el PAM perquè segons un percentatge del nivell 

de compliment, poc científic la veritat, acabaran donant cafè per tothom en 

productivitat. Poden estar a favor d’aquests 30.000 euros destinats a aquesta bossa, però 

no dels criteris amb els quals ells la pretenen aplicar. I pot passar una cosa tan paradoxal 

com que el primer any, i no sap si ells han fet l’exercici de veure quin nivell de 

compliment es va produir del PAM, en el primer any i en el segon o en el tercer, doncs 

probablement l’aplicabilitat d’aquest criteri de productivitat és que ni s’hagués fet 

efectiu. Lamenta molt que s’estigui produint aquesta situació. Han parlat abastament del 

tema. No tindran el seu suport en aquesta aprovació. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells també volen dir que és molt complicat per 

ells donar suport. No tan pel contingut perquè el contingut al final és fruit d’una 

negociació entre les dues parts, i que en tot cas ells la donen per vàlida, i com ha dit 

Gent d’Alella no seria fruit d’una votació en contra. Sí que la realitat és que al final 

aprovant només una part que seria el personal laboral, tenint la banda de funcionaris 

sense aprovar, tenint la nostra policia en aquests moments reivindicant els seus drets 

laborals al carrer, creu que no és la millor estratègia i això ho han manifestat en diverses 

ocasions. De fet, ara quan els estaven explicant els acords i les voluntats que sempre han 

dit que mai han dubtat de les bones voluntats per arribar, però sí que és veritat que els 

comentava que no és agradables per part de l’Ajuntament arribar a aquesta situació. Per 

contra se’ls anunciava que de tot el que havien pogut negociar tornaven enrere, un punt 

zero. Home, no serà agradable, però per part d’ells facilitar un acord el més imminent 

possible tampoc ho veu. Perquè si després d’unes extenses negociacions el que fan ells 

un cop assolit aquest conveni amb el personal laboral és retrocedir un altre cop al punt 

zero doncs creu que no serà la millor opció per un tancament que sigui imminent. Creu, 

com els ha dit, que necessiten que aquest conflicte es resolgui pel seu bé i que, per tant, 

reconsiderin aquest posicionament per intentar tancar-ho el més aviat possible i arribar a 

un acord que sigui just per totes les parts.  
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El regidor Sr. Font manifesta que comparteixen les inquietuds dels grups de l’oposició i 

respecte el punt 6 que seria el de les condicions de treball del personal sí que ells han 

manifestat des de sempre que està molt bé i comparteixen les reivindicacions laborals i el 

respecte ple a la tasca dels treballadors d’aquesta casa i dels ajuntaments, però sí que 

quan es va implementar, ara farà un any i escaig, el tema de la jornada intensiva de l’1 

de juny al 30 de setembre, sempre han manifestat que això és en detriment molt gran de 

tota aquella gent treballadora que només té les tardes per poder venir a l’Ajuntament a 

presentar papers. Perquè durant 4 mesos, i al final amb la resta de vacances 4 mesos i 

mig, no hi ha cap tarda a l’Ajuntament en que puguin venir a presentar papers i no 

tenint l’obligació legal de fer-ho electrònicament, aquesta gent hauria de tenir el dret a 

presentar papers sense haver de demanar hores extres a la feina. Per tant, en aquest punt 

entenen que és una negociació i comparteixen molts dels criteris del debat, doncs 

manifesten també que s’hagi mantingut aquest punt perquè la pràctica també demostra 

que òbviament és molt beneficiós pels treballadors, però és clar en la balança respecte el 

ciutadà és una mesura que és molt perjudicial per tota aquella gent que treballa els 

matins. Entenen que no s’ha tingut prou en compte perquè fins i tot quan parla de casos 

particulars en cap punt s’inclou algun tipus de criteri de que alguns treballadors 

particulars hauran de respondre aquestes tardes. Per tant, aquí no hi poden votar 

favorablement. Aquest és el seu criteri. Lamenten molt no poder donar un vot favorable, 

però creuen que aquí la balança respecte la ciutadania és un greuge molt gran que no 

queda justificat. 

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que primerament respon a la regidora Sra. 

Marzo. Certament anaven repetint que compartien el neguit per part dels grups de 

l’oposició, però podrien dir per part de tots els grups. Ha començat dient que ningú es 

sent còmode en aquesta situació perquè el més agradable seria haver arribat a un acord, i 

de fet si hagués pogut ser fa més temps o més temps enrere doncs millor, i haver arribat 

a un acord, com sempre s’ha fet, d’un pack en global. I de fet, el propi fet de que es vagi 

posposant en el temps doncs crea aquesta sensació agredolça de que ara aprovaran uns 
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documents que van a millor pel conjunt del personal, però tot i així queda aquesta 

sensació de que segurament s’hagués pogut fer millor per part de tothom. I això ho ha 

començat dient ell mateix. Sí que és cert que ho ha volgut dir perquè realment ho venen 

repetint fa molt temps, que aquí no s’ha fet mai una diferenciació entre personal laboral i 

personal funcionari i per part de govern no es vol fer. I de fet tan és això que l’aprovació 

dels documents que es va fer, aquesta es va aprovar per part del personal laboral i 

funcionari a la vegada. Es va fer una única votació, tots junts i es va quedar aprovat 

aquest document. De fet, els van dir a la Comissió Informativa que el govern té ja signats 

els documents i estan a Secretaria a l’espera que els representants funcionaris els vulguin 

signar. Per tant, per part seva consideren que han fet tot el possible o tot el que està a 

les seves mans perquè això s’acabés produint. I li dirà una altra cosa. O vist diferent 

perquè a vegades és molt fàcil criticar la situació actual i ja està i quedar-se aquí. Quina 

és la situació alternativa? Com que no volen que això es produeixi simplement no porten 

a aprovació cap document i ja està? Perquè si s’hi fixa aquesta situació encara és més 

perjudicial perquè el conjunt del personal de la casa vol que s’apliqui i així els ho han fet 

saber en una reunió en que si no hi havia 50 persones en aquesta sala, és a dir si no hi 

havia quasi tot el personal de l’Ajuntament excepte el col·lectiu de la Policia i així els ho 

han fet saber entrant un escrit per Registre d’Entrada amb la firma de més d’una 

quarantena de persones, si no s’erra. Volen que es firmi ja aquest conveni i aquest acord. 

Volen que s’apliqui ja a 1 de gener la reducció, les dos hores i mitja d’autoformació i que 

s’apliqui ja la paga de productivitat, i que es faci per tothom òbviament. Aquest és 

l’acord. El personal demana que no s’aturin perquè la situació d’aturar-se, de no portar-ho 

aquí i evitar el fer aquesta situació és encara pitjor, és encara més perjudicial, i així ho 

entén el personal. No ho diu ell, així ho entén el personal, el conjunt del personal. Aquí 

s’ha produït la situació que fins i tot, tot el personal funcionari, excepte el col·lectiu de 

policia, que té unes reclamacions que poden ser més o menys legítimes, i que ell no vol 

entrar aquí perquè no toca entrar aquí avui al Ple, sinó que tenen una sèrie de 

reclamacions i que porten la seva estratègia. Però el conjunt de personal funcionari, 

excepte el col·lectiu de la policia, vol també que es firmi aquest document i així els ho 

ha fet saber en aquestes reunions. Per tant, el que estan ells fent és el que vol el conjunt 
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del personal de l’Ajuntament. I no és just acusar-los a ells de diferenciar-los entre els uns 

i els altres perquè justament el que estan fent és avançar en aquesta situació. I passa a 

respondre en part al regidor Sr. Garcia-Ossorio. De fet, aquí estan parlant de laborals i 

funcionaris, no estan parlant de laborals i policies, perquè els funcionaris són un 

col·lectiu que inclou moltes més persones que no només el col·lectiu de la policia. El 

col·lectiu de la policia, tot i que és cert que són majoria dins del col·lectiu de 

funcionaris, però el conjunt de funcionaris són més persones que no només la policia. Per 

tant, no és just tampoc comparar laborals i policia. Aquí han de parlar de personal 

funcionari i personal laboral, i personal funcionari inclou tota una sèrie de persones 

afectades. Per tant, en aquesta mateixa reunió se’ls demanava no engrandir 

diferenciacions entre col·lectius perquè entenien que les negociacions fetes entorn a un 

conveni i acord no poden fer diferències entre col·lectius i els ho demana el propi 

personal. No fan diferències entre un col·lectiu i un altre. No és just donar a un 

col·lectiu perquè provoqui una estratègia negociadora agressiva o visible. No es poden 

produir aquestes diferències. I això els ho deien, i els ho explica a la Comissió 

Informativa, fins a extrems. Ells el que no poden fer és intentant solucionar un problema 

és crear-ne un de més gros fins i tot. Això no és responsable. Per tant, per això es 

produeix el fet de dir al personal del col·lectiu de la policia que no poden continuar 

parlant en els termes que han estat parlant. Poden, bé poden no, han d’intentar trobar 

l’acord en la major brevetat possible. I de fet en això segueixen. I de fet, segueixen 

reunint-se per intentar arribar a acords. Encara ho estan fent. I els ho deia a la Comissió 

Informativa, estan intentant fer tot el possible per, si és viable, aprovar l’acord al Ple de 

gener, i que fins llavors es noti el menys possible qualsevol diferenciació, entre d’altres 

les 2,5 hores, la bossa i la productivitat que no notaran la diferència. Però a banda 

d’això, el còmput mensual de justificació de jornada també ho aprovaran per Decret 

perquè no hi hagi aquesta diferenciació. Estan fent tot el possible ells, però falta aquest 

acord. I si li permeten i els ho va explicar a la Comissió Informativa i així es confirmava, 

certament, més o menys legítim que aquí ell no hi vol entrar perquè creu que no toca que 

entri avui en això, el que intenta fer el col·lectiu de la policia molt conscientment, és 

tenir, i dit per ells mateixos, una posició de força perquè és cert. El fet de no aprovar 
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aquest acord és una posició de força en la seva posició. I és més o menys legítim, això 

ho pot decidir cadascú, però sí que és veritat que, personalment, el que ha intentat és 

traslladar-los el fet de fer una reflexió. Ells la van fer. La seva proposta com a govern era  

que el personal funcionari no gaudirà de les 2,5 hores de bossa i de la productivitat i del 

còmput mensual fins que no firmin l’acord. I això perjudicava, eren danys colaterals, la 

resta de personal funcionari. I ells aquí, fruit d’aquesta reunió, i fruit d’aquest escrit, i 

fruit de totes les converses, és dir, que no és just aquesta situació perquè aquí estan 

parlant del col·lectiu de funcionaris i que dintre d’aquest hi ha un col·lectiu concret que 

està tenint unes reclamacions. No poden perjudicar tot el col·lectiu de funcionaris. I, per 

tant, ells fan extensives aquestes reflexions que ells han fet i que han portat a aprovar 

això per tot el personal, que també el col·lectiu de la policia, que en aquest cas els 

representants són els representants del conjunt dels funcionaris que ha aprovat en 

votació un document, deslliguin les seves reclamacions més o menys legítimes del fet de 

signar un acord que no els perjudica en res, més enllà de que els faltin incloure més 

peticions. El document ja està acordat, debatut i votat per tothom, per tant, aquest 

document no els perjudica en res les seves aspiracions. Ell els convidava a que signessin 

aquest acord i que continuessin parlant del que calgui, que igualment continuaran 

parlant. Que facin aquesta reflexió. Que no perjudiquin, que no facin danys colaterals. 

Creu que això seria el que fora bo, que les seves peticions no deixen de tenir més o 

menys força per part d’aquest govern. Que es vingui a xiular, o que es pengin llaços, o 

que es forci a fer tantes reunions com calgui, continuarà sent viable es firmi o no es firmi 

aquest acord. Perquè tot allò que ells reclamen no s’ha d’incloure en aquest document 

d’aquest acord, són altres reclamacions. Això és una posició de força. Barrejar aquests 

laborals enfront al cos de policia no és veritat. Estan parlant de laborals i funcionaris. 

Creu que això és important de diferenciar en aquest sentit.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que s’ha estès molt però ha vingut a dir el mateix. És a 

dir, a partir de l’1 de gener el personal laboral es regirà per aquest conveni però el 

personal funcionari no. És a dir, sí que s’està produint, tot i que sembla que a cop de 
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Decret hi haurà aquests canvis, per equiparar les dues hores i mitja de formació, doncs 

malament si aquest és el pes i la importància que té un conveni col·lectiu.  

 

El Sr. alcalde manifesta que bàsicament dir que la diferenciació es produeix, bàsicament, 

perquè les negociacions i tot el procés ha anat com ha anat. Però respecte d’aquesta 

diferenciació que es produeix, els propis funcionaris entén que tant els que estan 

representats en l’àmbit de la policia, que els seus representants els han dit que no volen 

signar aquest document, com els que no se senten representats per aquesta posició, 

aquests també els han traslladat que volien i que estaven d’acord en que es signés el 

conveni amb els laborals i que anés endavant. I, per tant, més enllà del gap que es pugui 

produir que intentaran que sigui o que tingui la durada mínima possible, aquesta és una 

realitat. I com deien els documents estaven per signar. Respecte d’intentar arribar a un 

acord o a una solució amb el col·lectiu de la policia, doncs tot just es van trobar 

dimecres de la setmana passada en la Mesa de Negociació, on se’ls hi va traslladar el 

resultat de les reunions convocades per part dels representants laborals, que van tenir 

divendres 14, creu que després van tenir un retorn del dimecres 19 o el dimarts 18 que 

després va ser el dimecres 19 que van tenir una Mesa de Negociació. En aquella Mesa de 

Negociació es varen emplaçar avui per tal de poder tenir un primer intercanvi d’opinions i 

per traslladar quines són les posicions noves per part del govern i les reivindicacions dels 

representants de la policia. I s’ha emplaçat el mes de gener per intentar trobar una via 

que respectant els marcs de negociació i l’equitat de tracte que se’ls va demanar o exigir 

per part de la resta de treballadors, de que si la solució per aconseguir unes millores és 

sortir a xiular a la plaça de l’Ajuntament, doncs si s’apliquen unes millores a un altre 

col·lectiu per fer això doncs nosaltres l’endemà també sortirem a la plaça per reivindicar-

ho. I, per tant, les circumstàncies, les finestres d’oportunitat eren unes i són unes altres 

després d’aquestes dobles reunions del 14 i 18 amb la resta de treballadors. I, per tant, 

havent passat el que ha passat i havent assumit els compromisos amb els treballadors de 

la casa, excepte amb el cos de policia, respecte d’anar endavant amb el conveni i tractar 

i avançar el tema de l’auto formació i de la productivitat per tots els treballadors de la 

casa, independentment de si fossin laborals o funcionaris, doncs com deia el tinent 
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d’alcalde, avancen. Avancen en la cerca d’una solució definitiva que els permeti, si és 

possible que en el proper Ple del mes de gener, portar aquí l’acord de funcionaris, que 

això seria un òptim perquè voldria dir que han resolt aquest conflicte o aquesta situació 

en la qual ningú d’ells està còmode, entén. Evidentment la gent de govern i els membres 

del cos de la policia, però també la resta de companys i treballadors, laborals i 

funcionaris, de l’Ajuntament, que es troben en una situació incòmode a la que han de 

mirar de trobar una solució. Vol pensar i creu, i està convençut que la voluntat de 

resolució hi ha de ser per totes parts i tots plegats hauran de ser prou àgils i prou 

generosos per resoldre aquesta situació que com deia no és òptima ni volguda, però que 

hi és. I que han ser capaços de trobar un desllorigador. 

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que és per expressar una opinió compartida 

entén per tothom o vol fer-ho palès en nom del seu grup municipal. Intenten, creuen en 

el dia a dia, en cada un dels moments que hi ha una oportunitat fer-ho, però avui 

possiblement és un dia que també toca fer-ho, que és agrair la feina que ha, fet 

concretament les persones directament implicades en que hagi estat possible haver 

arribat a aquests acords de conveni i acord. Per tant, els representants del personal 

laboral i els representants dels funcionaris que han estat durant aquest any i mig fent 

molta negociació, fent estires i arronses, i això és fruit d’una molt bona feina per part 

també de la seva implicació. Per part òbviament també aquí directament de la tècnica de 

Recursos Humans i per part del gerent. Però també aprofitar aquest moment per fer palès 

i que quedi en acte perquè també cal de tant, que certament en aquest Ajuntament tenen 

un personal molt vàlid. En general tenen un personal molt bo i certament sovint és 

gràcies a que aquest personal està i rema el que més, és que són capaços de fer tot el 

que es fa en aquest poble. I això comença per arquitectes municipals, enginyers, o sigui 

pels de dalts de tot, però continua per part de tots els tècnics, de tot el personal tècnic 

d’aquest Ajuntament, per tot el personal administratiu, auxiliars administratius, per la 

brigada, pel cos de policia, totes i cadascuna de les persones i col·lectius que treballa en 

aquest Ajuntament, doncs fan molt bona feina. Segurament més del que persones que no 

tenen contacte amb l’administració saben. Perquè a vegades hi ha el fals mite que a 
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l’administració no es treballa, i els puc garantir que com a persona que fa anys que té 

contacte, que almenys pot parlar amb el personal d’aquesta casa, que es treballa i molt. 

I, per tant, és una bona oportunitat, ja que arriben a aquest acord, encara que sigui 

diferit, esperen que poc diferit, doncs agrair la feina de tothom que ha participat i agrair 

la feina que fa tot el personal de la casa.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que l’al·legat li sembla molt bé, però li sembla 

que no és el moment adient. Pensa que felicitar-los ho poden fer a diari perquè fan una 

tasca important. Segueix dient, que després de dues intervencions prou extenses, el que 

sí és veritat és que no li ha contestat perquè es torna a un estadi zero en un procés de 

negociació que entén que ja s’havia avançat el camí que fos, i que, per tant, tots aquests 

avançaments ara queden absolutament enrere. Això al final és dilatar una solució en la 

qual arribant a aquest acord parcial, perquè al final estan parlant de tot el col·lectiu de 

la casa, sigui la seva condició laboral o funcionari. Per tant, és un acord parcial. I el que 

està provocant, en la mesura possible, és que s’està fent una ferida que amb aquesta 

aprovació parcial s’està ampliant. Per tant, com que consideren que s’aprofundeixen 

aquestes ferides, s’han de cosir aquestes ferides el més aviat possible. Estar en aquest 

estadi zero, tornar a aquest estadi zero, consideren que és un error perquè el que farà 

encara és dilatar-ho més. Per tant, preguen que es solventi i que la unitat, la unió del 

grup de treballadors i de funcionaris, que al final és un sol cos, es mantingui i que no hi 

hagi cap mena de distinció. 

 

El Sr. alcalde manifesta que respecte el manteniment de la jornada intensiva. 

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que realment en el seu moment es va arribar 

en aquest acord i com diu ell és un avantatge de cara al personal, però en aquell moment 

el personal va arribar a aquest avantatge donat que també va fer alguna concessió, va 

perdre alguns altres drets. Ara mateix no es voldria equivocar, no sap si té a veure a amb 

algun quilometratge o alguna altra qüestió, però que van retrocedir respecte drets que 

tenien en aquell moment. Òbviament en cap moment ha estat sobre la taula, tot i que 



31 

 

comparteixen en part que fora bo que alguns serveis tinguessin el servei a la tarda, fruit 

d’aquestes negociacions no s’ha plantejat en cap moment retrocedir en aquest acord que 

es va produir, i que a més es va produir no fa tan de temps. Aquest acord de jornada es 

va produir no fa tan de temps. Per tant, si es va aprovar en aquell moment no tindria 

sentit poc temps després modificar-lo. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que malauradament comparteixen la satisfacció pel personal 

però no poden votar a favor perquè consideren que realment és un criteri molt perjudicial 

per la ciutadania. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández, Ribalaiga; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Srs. Font i Garcia-

Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

7.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE APROVACIÓ DE LES BASES 

GENERAL I LES BASES ESPECÍFIQUES DEL FONS SOCIAL PER AL PERSONAL LABORAL DE 

L’AJUNTAMENT D’ALELLA.- Pel Sr. alcalde es retira aquesta proposta de l’ordre del dia, i 

es deixa l’assumpte pendent per a una propera sessió. 

 

 

8.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE APROVACIÓ DELS CRITERIS 

DE REPARTIMENT I VALORACIÓ DEL COMPLEMENT DE PRODUCTIVITAT DEL PERSONAL 

DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA PER A L’ANY 2018.- El tinent d’alcalde Sr. Almendro ret 

compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 

 

“Vist que l’Acord regulador de les condicions de treball de personal funcionari 

de l’Ajuntament d’Alella en el seu article 28.2 d) estableix: 
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“d) Complement de productivitat: té com a finalitat retribuir l’especial rendiment, 

l’activitat  extraordinària, l’interès o la iniciativa amb què el/la funcionari/ària 

desenvolupa la seva feina i és la base d’una futura valoració de l’acompliment. La 

quantia global la fixa el Ple municipal i la distribució individual la realitza l’Alcaldia.”  

 

Vist que el Conveni Col·lectiu regulador de les condicions de treball del 

personal laboral de l’Ajuntament d’Alella en el seu article 28.2 d) estableix: 

 

“d) Complement de productivitat: té com a finalitat retribuir l’especial rendiment, 

l’activitat  extraordinària, l’interès o la iniciativa amb què el/la treballador/ora 

desenvolupa la seva feina i és la base d’una futura valoració de l’acompliment. La 

quantia global la fixa el Ple municipal i la distribució individual la realitza l’Alcaldia.”  

 

Atesa la voluntat de l’Ajuntament d’Alella i els representants dels treballadors de 

poder millorar les condicions econòmiques del conjunt dels treballadors mitjançant 

l’aplicació d’un complement de productivitat que permeti retribuir l’especial 

rendiment, l’activitat extraordinària i l’interès i iniciativa amb el que els 

treballadors públics desenvolupen la seva feina.   

 

Atès el compromís acordat en la Mesa de negociació, en sessió celebrada el 22 de 

novembre de 2018, d’establir un primer complement de productivitat que valori 

l’especial dedicació i rendiment del conjunt del personal durant l’anualitat 2017. 

 

Per tot això, es proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

Aprovar els criteris de repartiment i valoració del Complement de Productivitat del 

personal de l’Ajuntament d’Alella per a l’any 2018, per un import màxim de 

30.00,00 euros i segons document adjunt.” 
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La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que de fet, 

com els hi ha dit anteriorment, és fruit d’aquestes negociacions. Després d’un any i mig 

de negociació de la Mesa Negociadora del conveni i de l’acord, hi ha una voluntat 

d’arribar a un acord, i això significa una última apretada per part de totes les parts, 

també de la que ell ara mateix representa. I, per tant, l’Ajuntament posa sobre la taula el 

poder accedir ja, aquest any 2018, a la productivitat, a que hi hagi el complement de 

productivitat per l’any 2018. Certament, ho van dir a la Comissió Informativa, i ho han 

fet saber a la Mesa Negociadora, no és el seu model de criteris de repartiment i valoració. 

No són el seu model. Els agradaria un altre model. De fet, si fins ara no s’havia arribat a 

aquest acord és perquè fins ara no s’havia produït la negociació d’aquest punt. I li sembla 

que aquest és el tercer any que està a dins del pressupost aquesta partida. Però ells 

entenien que aquí fa falta anar més enllà dels criteris que queden recollits ara mateix. 

Òbviament ja han expressat que de cara el proper any, el proper exercici 2019, aquests 

criteris que el govern creu, i quan parla de govern parla també de l’equip tècnic de 

Recursos Humans que inclouria tan la tècnica de Recursos Humans com Gerència, creuen 

que s’ha d’anar a més detall. Però, s’ha d’entendre, com ells mateixos han expressat, que 

en una negociació es produeixen acords en base a estires i arronses d’una negociació. I, 

per tant, ells han arribat a aquest acord de fer ja efectiu, perquè a més no hi havia temps 

material de negociar aquests criteris per aquest any 2018, i el fet de no poder accedir a 

aquest complement per l’exercici 2018 no només suposaria perdre aquesta partida 

dedicada en pressupost de 30.000 euros sinó que significaria també no poder accedir al 

següent grau per l’any 2019. Que el següent grau, com saben,  és accedir a una bossa de 

50.000 euros i que pel tercer any, si es produeix, significarà accedir a una bossa de 70 o 

75.000 euros per productivitat. Però per aquest any almenys han fixat unes bases. 

Aquestes bases acordades, negociades amb els representants funcionaris i laborals és 

aquesta proposta de relacionar-ho amb el grau de compliment del programa d’actuació 

municipal. Entenen que és una bona eina inicial tenint en compte que és el propi Ple que 

aprova aquest Pla d’actuació. Òbviament aquí entenien que calia, i així ho han fixat, que 

el personal que pugui accedir a aquesta productivitat hagi estat en servei 
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ininterrompudament a l’Ajuntament. És a dir, des d’1 de gener de 2017 fins a 31 de 

desembre de 2017. S’estableix també que no pot tenir accés aquell personal que hagi 

estat apartat del servei o que hagi estat objecte d’una sanció disciplinària. Aquests dos 

factors farien que no s’hi pogués tenir accés. S’estableix també que, òbviament, aquell 

personal que ha tingut accés a la jubilació o hagi pogut comptar d’una jornada reduïda o 

jubilació parcial, doncs tindran la part proporcional. I per últim també s’estableix com un 

criteri a continuar avançant que aquelles casuístiques en que s’hagi produït en aquell 

període unes incapacitats transitòries comunes, és a dir baixes mèdiques, de més de 15 

dies, doncs hi ha tota una proposta d’escalat que es veu minorada la quantitat a què pot 

accedir una persona. Com deien al principi, forma part de l’acord en conjunt dels 

documents que s’han arribat a negociar a la Mesa Negociadora i, per tant, també 

demanen el vot favorable. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que el tema dels criteris no estimulen la productivitat 

ans al contrari. El personal de l’Ajuntament sap quines són les tasques que s’espera d’ell, 

ha de tenir uns objectius, hi ha d’haver una manera de mesurar el nivell de compliment 

de forma individualitzada, i això és el que pot donar de sí una productivitat o no. Així és 

a tot arreu. El que proposen ells senzillament és actuar d’una manera, des del seu punt de 

vista, molt poc responsable i molt poc conseqüent amb el que vol dir el respecte als 

recursos humans i al talent que hi ha en aquesta casa. No s’estendrà més. És el que 

també passa amb l’horari. Hi ha per una banda una incapacitat d’entendre què són els 

recursos humans per part d’aquest govern, des del seu punt de vista, i des de fa molt de 

temps. I, d’altra banda, hi ha un poc sentit sobre el servei a la ciutadania, que es veu en 

mesures com aquella que ells en el seu moment es van pronunciar absolutament en 

contra d’alliberar totes les tardes d’aquests quatre mesos i mig. Per tant, no hi donaran 

aprovació. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en aquest punt coincideixen. Es tracta d’uns criteris 

realment molt genèrics i òbviament la productivitat pot tenir parcialment un punt 

genèric però ha d’anar individualitzat i s’ha de conèixer per endavant. Per tant, tu has de 



35 

 

saber la productivitat de la qual et beneficiaràs. Això entén que forma part de tot el pack 

de negociació i li sembla que en aquest punt és una mala negociació. I, per tant, com 

que són recursos públics estaria molt satisfet que òbviament els treballadors públics i 

qualsevol treballador o treballadora cobri com més millor, és fantàstic, però és clar el 

problema és que estan parlant de recursos propis de l’Ajuntament que són de tots, 

repartits amb uns criteris que en aquest cas no són objectius o no són objectivables 

individualment. Per tant, com que no ho són i entén que forma part de la negociació, 

però això no podrà tenir el seu aval perquè es tracta d’una mesura molt deficient en quan 

a la seva especificació i que obra una porta, com ja ho ha expressat abans, obra una 

porta molt perillosa que és que si aquest any tothom rep aquesta quantia en certa 

manera l’expectativa és seguir rebent-la, i no només seguir rebent-la sinó ampliant-la en 

percentatge els anys posteriors. Qualsevol millora en aquest sentit, que no vol dir que no 

s’hagi de produir, i tant que sí perquè tothom i té dret, però ha de ser molt curosa per tal 

que la gent no se senti amb uns drets adquirits que després serà molt difícil discutir 

perquè quan els vulguis discutir tindràs un problema que és que ells consideraran que allò 

ja els hi pertany. I en això que és cert per la gran majoria doncs quan parlen 

d’administració pública és molt perillós i sobretot municipal perquè el contacte entre 

govern i personal és tan proper que els frecs i tal són molt més personals. I per tant, 

aquesta separació que permet una administració pública com podria ser l’Estat o la 

Generalitat o altres, en l’àmbit local donar aquestes prerrogatives pot tenir unes 

contraproduències molt negatives. I comparteix un dels criteris que és que el ser objectiu 

en el sentit genèric i no diferenciar individualment, doncs també no destaca precisament 

el que té aquest complement de productivitat que és l’esmera personal o de petit grup de 

treball, que s’ha esforçat expressament. La retribució estàndard ha d’anar per criteris 

retributius i el criteri de productivitat és un extraordinari no és una part més del salari 

habitual. Per tant, no poden compartir un criteri de que segons vagi el PAM tothom rebrà 

un percentatge. Per tant, el seu vot totalment en contra amb tot el respecte als drets 

laborals i les reivindicacions salarials del sector públic que han estat congelades molts 

anys, absolutament d’acord, però no per aquesta línia. No per criteris extraordinaris 

utilitzant-los com a complement salarial normal. 
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El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells es sumen i comparteixen plenament el 

que els seus companys han exposat i fer esment en que en diverses ocasions han explicat 

del que ells creuen de la no existència d’una política de recursos humans dintre de la 

seva administració. Per tant, no poden donar suport a aquest punt. 

 

El Sr. alcalde manifesta que els respondrà de manera breu. Podran valorar que no hi ha 

una política de recursos humans o una política de recursos humans com a ells els 

agradaria, com creguin que hagi de ser, però els pot garantir que en aquest Ajuntament 

aquesta política existeix, està recolzada tècnicament d’una manera molt eficient i aquí el 

que estan, com ells mateixos poden veure, el 27 de desembre estan aprovant un 

complement de productivitat per l’any 2018. I, per tant, com ja ha esmentat el tinent 

d’alcalde, de cara el 2019, ja fa temps que s’està treballant amb diferents possibilitats 

per implantar un complement de productivitat afinat en aquesta productivitat d’una 

manera molt més concreta i per responsabilitats individuals i d’àrees i fins i tot de 

l’Ajuntament. I aquest complement esperen que pugui tenir una forma molt més 

concretada i molt més perfectiva a la primera meitat del 2019 perquè la gent sàpiga 

quines són les regles per a la consecució d’aquesta productivitat en el propi 2019. I aquí 

el que es fa és una proposta per poder engegar aquest complement d’una manera amb 

uns criteris que estan pactats en la Mesa de Negociació, que evidentment comparteixen 

amb ells que no és òptim, però que és una manera d’engegar aquest complement que vol 

incentivar a futur, si cal encara més, els treballadors d’aquesta casa per fer la feina ben 

feta o més ben feta del que tocaria.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández, Ribalaiga; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo i Srs. Font i Garcia-

Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  
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9.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC-SXA-AM I PDECAT PER DENUNCIAR EL 

BLOQUEIG JURÍDIC DEL TRIBUNAL CONSTITUCIONAL.- El tinent d’alcalde Sr. Salas ret 

compte de la moció dels grups municipals d’ERC_SxA-AM i PDeCAT, la qual literalment 

diu: 

 

“Catalunya pateix una vulneració dels Drets humans fruit de l’empresonament injust 

i injustificat, des del 16 d’octubre de 2017, primer dels presidents d’Òmnium 

Cultural i l’Assemblea Nacional Catalana, Jordi Cuixart i Jordi Sànchez, i al cap 

d’uns dies, dels representants del Govern de Catalunya, el vicepresident Oriol 

Junqueras, i els consellers Raül Romeva, Jordi Turull, Joaquim Forn, Josep Rull, 

Dolors Bassa, i la presidenta del Parlament, Carme Forcadell. Altres representants 

polítics, com el president Carles Puigdemont, els consellers Toni Comín, Lluís Puig, 

Clara Ponsatí i Meritxell Serret, Marta Rovira i Anna Gabriel, van haver de marxar a 

l’exili davant la persecució judicial de tots aquells que van voler posar les urnes al 

servei de la ciutadania. 

 

Durant tot aquest temps s’han vulnerat els drets civils i polítics amb una presó 

preventiva totalment indecent. Assistim a un estat judicial que vulnera drets com la 

presumpció d’innocència, els drets polítics i la llibertat, recollits en el Conveni 

Europeu de Drets Humans i el Pacte Internacional de Drets Civils i Polítics.  Aquesta 

vulneració queda reflectida en les diverses resolucions del Tribunal Suprem i de 

l’Audiència Nacional, que responen a una clara voluntat de castigar tots aquells que 

van promoure el dret a expressar-se democràticament en el referèndum del passat 1 

d’octubre de 2017. 

 

El presos polítics han recorregut judicialment totes aquelles resolucions que 

vulneren els seus drets com a ciutadans. S’han presentat fins a 12 recursos 

d’empara davant el Tribunal Constitucional, dels quals tots han estat acceptats però 

cap ha estat resolt. El primer recurs d’empara acceptat a tràmit pel Constitucional 
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contra l’ordre de presó provisional decretada per l’Audiència Nacional es va 

presentar el 22 de novembre del 2017. Un any després, el Tribunal Constitucional 

no s’ha pronunciat, allargant deliberadament el procés. La Llei d’enjudiciament 

criminal i la doctrina del mateix Tribunal Constitucional estableixen que els 

recursos contra els escrits de presó provisional han de gaudir de tramitació 

preferent i s’han de resoldre en un termini màxim de 30 dies. 

 

Tota aquesta demora, que no s’ha produït en altres ocasions anteriors, només busca 

bloquejar la possibilitat que els presos polítics puguin accedir a la justícia europea, 

i en concret al Tribunal Europeu de Drets Humans.  

 

Amb tots aquests motius i antecedents, l’Ajuntament d'Alella 

 

ACORDA  

 

PRIMER.- Denunciar la vulneració dels drets civils i polítics dels empresonats i 

empresonades, pel referèndum de l’1-O a través d’una presó preventiva totalment 

injustificada que  vulnera el dret a la presumpció d’innocència i el dret a la 

llibertat. 

 

SEGON.- Denunciar que el bloqueig del Tribunal Constitucional en la tramitació dels 

recursos només busca evitar que els presos polítics puguin accedir a la justícia 

europea per endarrerir la seva posada en llibertat.  

 

TERCER.- Exigir una justícia que no obstaculitzi el dret a defensa de qualsevol 

persona acusada, que no bloquegi interessadament qualsevol recurs judicial ni 

l’allargui injustificadament. Demanem una justícia imparcial i que respecti els drets 

civils.  
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QUART.- Manifestar la voluntat de contribuir des d’aquest ajuntament a fer difusió 

dels greuges que pateixen els presos polítics i a impulsar accions que amplifiquin 

les seves peticions de forma cívica i pacífica. 

 

CINQUÈ.- Igualment, fer una crida a la ciutadania, entitats i col·lectius d’aquest 

municipi per tal que facin també un posicionament a favor dels presos polítics i les 

seves reivindicacions legítimes. 

 

SISÈ.- Exigir que els presos polítics catalans tinguin un judici just, que es jutgi en 

un marc democràtic i on sigui real la imparcialitat de la justícia i la separació de 

poders de l’Estat. 

 

SETÈ.- Exigir, una vegada més, l’alliberament dels presos i preses polítics i el retorn 

dels exiliats i exiliades que són perseguits per fomentar únicament la democràcia i 

la participació ciutadana basant-se en el dret a decidir, internacionalment 

reconegut.  

 

VUITÈ.- Comunicar aquests acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la 

Generalitat, al Govern de l’Estat espanyol, al Tribunal Constitucional, al Tribunal 

Europeu de Drets Humans, al Parlament Europeu, a l’Oficina de l’Alt Comissariat de 

les Nacions Unides per als Drets Humans i a l’Associació Catalana de Municipis i 

Comarques (ACM) i a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI).” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Salas manifesta que es tracta 

d’una moció que els va fer arribar l’Associació de Municipis per la Independència i 

l’Associació Catalana de Municipis, que presenten conjuntament una moció per denunciar 

el bloqueig jurídic del Tribunal Constitucional i de suport als presos polítics. Aquesta 

moció la setmana passada a la Comissió Informativa la van presentar i en aquell moment 

era una mica més llarga perquè feia referència a la situació de vaga de fam que portaven 



40 

 

a terme aquests presos polítics. Però atès que va coincidir que van abandonar aquesta 

vaga de fam, van proposar un text alternatiu adaptat a la resta de companys dels grups 

polítics. Entén que en no haver tingut resposta ni cap aportació, el redactat que els va 

fer arribar és el correcte. I tenien com a proponents tant Esquerra Republicana – Sumem 

per Alella com el PDeCAt, i si hi ha algun altre grup que s’hi vulgui sumar doncs estaran 

encantats de posar-lo com a proponent.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que ells votaran a favor. No es posaran com a coproponents 

perquè tampoc tenen ni cap esperança amb les institucions judicials espanyoles i sí els 

toca arribar a les europees. No creuen que per molt que es doni a aquest estat espanyol 

en que els toca estar a l’aixopluc sigui just i imparcial. Els ha demostrat reiterades 

vegades que no ho serà, per tant entenen la solidaritat, la comparteixen plenament. Són 

els seus presos polítics i ho són de tots. I també afegiria l’Adrià i la Tamara Carrasco que 

no són polítics però al final la vida és política i també han estat represaliats. I sí que li 

agradaria posar el peu, de que òbviament reivindiquen els seus presos i està molt bé 

perquè els toca per no normalitzar, no quotidianitzar una situació absolutament anòmala 

i que no hauria de ser ni donar-se. I sí que volen fer la reclama de que òbviament les 

reivindicacions no es poden quedar només en el retorn dels presos polítics. Aquesta 

moció és això. En són totalment conscients i ho comparteixen plenament, però hi ha una 

altra banda que és que els toca seguir treballant i com ells mateixos han dit no posar 

només els focus en el fet de tenir presos. La situació actual no és només que tinguin 

presos sinó que tenen una situació d’excepció feta normalitat que no ho pot ser i no la 

poden normalitzar en cap dels vectors ni municipal ni com a país. I, per tant, els toca fer 

una tasca. No vol barrejar temes. Entén perfectament i comparteixen absolutament el 

fons de la moció que és donar el nostre suport i denunciar la normalitat en que viuen la 

quotidianitat, però també com a representants electes i escollits per una població i amb 

un mandat molt clar, que aquestes eleccions van tenir un mandat molt clar per molts 

d’ells, doncs el toca fer tasca cap a una consecució d’un estat català sobirà plenament tal 

com es va fer o com s’hauria d’haver fet. En aquest cas tampoc es taparan i no han de 

normalitzar tampoc el silenci. Han de dir-ho. El poble català va parlar, el poble va català 
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va fer el mandat i no ells no tenen la potestat i no haurien de rebaixar ni un mínim 

aquell mandat democràtic que la població va expressar l’1 d’octubre. Per tant, tota la 

seva solidaritat amb els seus presos, tota la seva solidaritat amb tota la gent que ha patit 

la repressió en totes les escales. I els toca a ells seguir fent la seva feina sense posar 

només el focus en la repressió judicial perquè hi serà i seguirà sent més dura, i qualsevol 

dia pot caure sobre qualsevol d’ells perquè és així d’arbitrària, és així d’injusta, i és així 

de kafkiana. I precisament per això mateix és el que volen, que el temor s’instauri en 

ells, que deixin de reivindicar, que deixin de fer, que deixin de lluitar per allò que com a 

poble es van autodeterminar, van decidir i van assumir com a mandat propi. Per tant, 

votaran a favor de la moció i reivindiquen també la seva obligació ètica i democràtica de 

lluitar per la consecució el més aviat possible i sense comptar amb que cap instància 

jurídica espanyola els ajudarà en això, a treure els seus presos i aconseguir la seva plena 

sobirania.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que simplement manifestar que comparteixen aquesta 

situació tan lamentable i tan terrible de totes aquestes famílies i de totes les persones 

privades de llibertat o fora del país, que s’està allargant d’aquesta forma tan 

absolutament absurda. Però possiblement costaria molt al seu grup compartir algunes de 

les opinions i judicis de com està redactada la moció, i, per tant, mantindran la seva 

distància i s’abstindran. Desitjar en qualsevol cas que s’aturi aquesta vulneració de drets i 

que tan de bo pugui anar cap a una situació de justícia com la que tots volen que es 

produeixi. Aprofiten també per comentar perquè està d’acord amb el que ha comentat el 

regidor Sr. Font, que no es quedin només en la denúncia i en la vulneració, sinó que fixin 

també tot un seguit de coses que haurien d’estar fent. En aquests moments, 

lamentablement, hi ha una manca de lideratge polític a Catalunya obvi i un estancament 

del govern en molts aspectes, que està tenint unes afectacions a la vida de la gent 

importants. Creu que això tampoc ho han d’obviar.  
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A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i els regidors Sres. Alfaro, 

Fernández, Ribalaiga i Srs. Font i Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la la regidora Sra. 

Marzo. En conseqüència s’aprova la moció.  

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) La regidora Sra. Marzo manifesta que voldria saber si ja s’han encarregat les dues 

càmeres lectors que es volen col·locar al Rost. Després suposa que la regidora Sra. 

Fernández sap si hi ha prevista la reposició dels dos fanals que van caure del mur de 

l’avinguda Fabra quan es va produir l’esllavissada. Preguntar també en quin punt està 

la instal·lació de les pantalles contra el so. Després un aclariment en quan allò que 

el regidor Sr. Garcia-Ossorio en el seu moment va preguntar sobre el bloc 

d’habitatges que es van començar a posar a la venda a l’avinguda Alella amb 

avinguda Badalona. Preguntar en quina situació està aquesta operació. I una cosa 

menor, de fer una revisada als cartells aquests que indicaven, quan es va fer les 

obres de la rotonda de la carretera, es va generar, com saben, una circulació 

complementària i encara hi ha algun cartell que indica per agafar la Nacional II tira 

cap aquí. En aquest cas al carrer Maresme amb avinguda Badalona. No sap si n’hi ha 

algun altre més. I com l’alcalde fa molt de temps que no els parla dels Escolapis 

doncs si els pot fer un “update”. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que del tema dels fanals de Ferran Fabra, estan 

pendents de fer la reposició. També d’acabar de concretar una qüestió d’un mur a la 

zona verda. Espera que passat festes tot això es pugui resoldre. De les pantalles 

acústiques estan fent un seguiment i ja els han comunicat que hi ha hagut 

l’adjudicació. És a dir, hi va haver tot un tràmit de licitació i hi ha hagut una 

adjudicació. Suposa que també passat festes les vindran a veure per oferir-los el pla 

d’obra que hi haurà. En quan a això dels cartells ho tenen detectat. Tot i que va ser 
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una obra de Masnou però que alguns dels cartells està en el seu terme municipal, 

doncs ara passat festes faran un repàs i el que calgui es traurà.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte la primera i la darrera pregunta dir-li que en el 

tema dels lectors de matrícules la proposta està circulant. I, per tant, la voluntat és 

que dintre d’aquest 2018 facin l’encàrrec i que, per tant, es puguin instal·lar tot just 

després tornant de les vacances, aquest mes de gener. Està estudiat, validat i només 

falta fer l’encàrrec, però això s’ha de produir abans no acabi aquest any. I per altra 

banda, respecte la Torre del Governador, van tenir una reunió ara deu fer potser un 

mes que es va demanar de poder-se trobar. En principi tenen seleccionat un equip 

redactor d’arquitectes i treballen amb la voluntat de que dins aquest any 2019, a 

poder ser entre el primer semestre, puguin aportar la documentació per poder 

aprovar inicialment el Pla de Millora Urbana, que és el document previ urbanístic. 

Això entenen que s’ha de poder produir dintre d’aquest 2019 pel que saben. Quan es 

produeixi, ha de ser una bona notícia perquè significa que això continua caminant. 

Que ha anat caminant, a un ritme lent, però que veuen o creuen que és un ritme lent 

però segur. I si dintre d’aquest 2019 tenen aquesta documentació entrada i poden 

fer aquesta aprovació inicial, doncs s’estaran acostant a la resolució definitiva de la 

Torre per donar-li una viabilitat econòmica i conseqüentment de recuperació dels 

principals valors d’aquells finca. Estan aquí. No hi ha res més o res menys. 

 

B) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que dos punts ràpids. El primer, en l’últim Ple 

el govern es va comprometre a demanar un informe jurídic a Secretaria, sobre el 

tema de la impossibilitat o no de noves contractacions, bé siguin funcionaris o bé 

sigui amb caràcter interinatge. I, per tant, si està demanat aquest informe i quan en 

podran disposar. Això per un cantó. I per l’altre cantó són coneixedors que hi hauran 

dues baixes al cos policial com a conseqüència de dues jubilacions o dues 

prejubilacions. Aquests dos llocs com es cobriran i quan es cobriran. 

 



44 

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte la primera qüestió aquest informe el secretari 

l’està redactant. En principi la idea és que aquest mes de gener pugui tenir la 

resposta. I respecte la segona, avui mateix per Junta de Govern s’ha aprovat l’oferta 

pública d’ocupació amb la previsió de quatre places per poder treure a concurs quatre 

places fixes de la Policia Local, tal com determina la llei. De les quals dos ja han 

demanat aquest petició, que són quatre les persones que en aquests dos anys 

podrien tenir l’opció de jubilar-se amb les noves condicions que s’ha determinat per 

part del govern de l’estat espanyol. Tan bon punt es concreti, que li sembla que 

període acaba el 31 de gener que tenen temps per demanar aquestes baixes tot i que 

dos ja s’han avançat a el 2 de gener que és la data a partir de la qual es pot 

demanar. Doncs a partir del 31 de gener podran treure de manera formal la 

convocatòria, com a mínim, de les 2, 3 o 4 places, que inicialment poden ser dos, 

per tal de poder fer policies funcionaris de carrera que és el que busquen i que es 

vindran a sumar en la condició de la plaça que ja tenen en via per ja fer un policia 

funcionari de carrera fix properament.  

 

 El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que en qualsevol cas estaven pendents del 

que ja sabien que s’aprovés el Real Decret que permetés poder accedir a aquestes 

jubilacions, que s’ha de determinar que possiblement acabin sent jubilacions 

ordinàries anticipades a edat. I això no s’ha produït fins tot just ara. Ells el que fan 

fins i tot és avançar-se i per no perdre l’oportunitat de treure ja oferta pública 

d’ocupació i, per tant, que es pugui fer efectiva la plaça i treure-la ja a concurs l’any 

que ve perquè és l’any posterior a treure-la, per això ho han aprovat aquest any amb 

aquesta anticipació. La llei permet treure tota plaça que pugui quedar vacant a l’any 

posterior. Per això parlen de 4 possibles de les quals s’haurà d’acabar de determinar 

si les persones es volen acollir o no a aquestes opcions. Una no ho podrà fer 

possiblement per una sèrie de requisits de poder-hi accedir per anys cotitzats 

etcètera, segurament fins el maig o juliol. I una possibilitat que estan treballant 

molt en ella i que esperen que sigui viable, és que puguin ells treure a concurs, a 

contractació, el procés, tantes places com acabin esdevenint, que això ho sabran a 
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31 de gener, però que les treguin en paral·lel a que es faci efectiva la baixa de la 

persona que actualment està ocupant la plaça. De tal manera que intenten que no 

l’allargui tant el termini posterior a que no quedi vacant. De totes maneres això és 

una possibilitat que estan intentant analitzar i que legalment, jurídicament sigui 

possible, per intentar fer-ho d’aquesta manera. Quan tinguin més informació la 

comparteixen.  

 

C) El regidor Sr. Font manifesta que respecte les càmeres simplement a títol informatiu, 

i sap que no li faran cas, però l’altre dia van poder fer una assemblea oberta 

d’Alternativa per Alella – Cup, en que comptaven amb l’alcalde d’Argentona, i que els 

va exposar que el paper de les càmeres de vídeo vigilància a efectes pràctics són 

minsos. Sí que tenen algun efecte en persecució de delictes però que l’aplicabilitat 

pràctica, la disminució dels delictes no és rellevant en nombres totals i aportava 

dades en aquell cas i perquè Argentona, per exemple, no ha seguit aquesta política 

que sí han seguit molts altres municipis que sempre han d’acabar posant més i més, i 

més càmeres cap a una carrera a l’infinit de vídeo vigilància ultra local. Per tant, 

simplement com a punt de reflexió, hi ha pobles del seu voltant que han vist 

disminuir el nombre de robatoris en aquests últims anys, fins i tot més que no pas 

Alella, sense haver d’utilitzar sistemes de vídeo vigilància i que no més càmeres cada 

dia vol dir que disminueixin més els robatoris. Ho deixa com anotació pel debat 

perquè sembla sinó que tiren cap al gadget i no cal potser. Poden repensar-ne 

algunes si ho consideren oportú i abaixar el nombre de delictes. Dit això, avui per 

Comissió Informativa entén que s’ha aprovat el tram entre el poble i el camp de 

futbol, el camp esportiu. En tot cas, és una infraestructura que està molt bé, 

necessària, l’han reivindicat sempre i celebren la seva execució. També els hagués 

agradat un mínim comentari a nivell urbanístic sobre el procés de la riera o que hi 

hagués hagut algun tipus d’explicació donat que és una inversió d’uns 300.000 euros 

que no està malament. I diu això també perquè en un futur o s’han començat a 

moure papers per la biblioteca, per reactivar el projecte de la biblioteca i molt es 

tem que serà el mateix projecte presentat de nou. En aquell cas hi va haver unes 
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al·legacions, hi ha un debat interessant si més no. No sap si es pot aplicar la 

legalitat vigent i, per tant, fer el que desitgi aquest govern, però sí que hi va haver 

unes al·legacions que des del seu punt de vista estaven fonamentades i 

argumentades a nivell de respecte del patrimoni històric i de com s’ha d’articular la 

rehabilitació d’espais en patrimoni. I que els agradaria en tot cas que hi hagi un cert 

o un mínim diàleg abans de trobar-se sobre la taula una aprovació inicial i haver de 

fer al·legacions i el procés aquest que coneixen de la desestimació i tal, i aquestes 

coses. I, per tant, sí que els agradaria que si ho agafen o ho emprenen amb una mica 

de temps, poder com a mínim parlar o discutir sobre els criteris de restauració del 

patrimoni històric que els sembla interessant i en aquest punt especialment perquè 

és un dels projectes que entre tots comparteixen que és imprescindible poder 

executar en el mandat posterior, però que també ha de respectar el que ha 

representat patrimonialment aquell edifici i, per tant, integrar-ho de la millor forma. 

Per tant, no sap si és ben bé una pregunta o és un prec, tampoc no ho pregaria però 

ho demanaria que es tingués en compte. I també en inversions aquestes, tot i que 

sigui obra civil, doncs una inversió de 300.000 euros, i en aquest cas sí que pot tenir 

repercussions, sí que poden haver-hi diferents punts de vista, doncs els hagués 

agradat poder haver-ho parlat. Sap que hi va haver un període d’al·legacions, 

lamentablement no van poder participar-hi, però sí que els hagués agradat poder 

participar sobre com s’afronta aquesta obra que celebren que s’executi perquè és 

realment imprescindible.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte del tema del debat de l’eficiència o no dels 

lectors de matrícules, doncs més enllà de que gràcies al seu funcionament s’han 

produït algunes detencions i ja ho ha dit alguna vegada en calent. Segurament no 

moltes però sí que se n’han produït algunes. Com a mínim les que disposen en aquest 

Ajuntament i gràcies a la tasca dels dos membres del cos de la policia que fan una 

anàlisi intensiva d’aquestes càmeres, del visionat d’aquestes càmeres i del seu 

registre, doncs s’han produït i s’han pogut produir detencions a posteriori. Ha estat 

treure gent del carrer que estava actuant i que gràcies en aquests lectors de 
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matrícules se’ls ha pogut atribuir i se’ls ha pogut seguir i se’ls ha pogut treure de 

circulació. I és més, la darrera informació de que disposava, no sap si va ser ahir o 

abans d’ahir per part d’una matrícula d’un vehicle que s’havia detectat a Vallromanes, 

el que ha produït després de l’anàlisi amb les seves càmeres és que aquesta gent que 

es van detectar a Vallromanes podria ser la responsable d’alguns dels darrers 

robatoris que s’han produït en el seu poble. I, per tant, si no tinguessin aquesta 

informació, aquesta gent podrien seguir campant lliurement pel seu poble i castigant 

les llars del seu poble. Amb aquesta informació que se’ls va passar i que s’ha pogut 

comprovar, permetrà i permet poder lligar curt en aquesta gent i possiblement, 

esperen, poder procedir a la seva detenció i retirada. És cert que les xifres en global 

doncs a tot el país no es redueixen sinó que van augmentant amb diferents 

proporcions, però com deien és una activitat amb una rendibilitat econòmica, allò 

cost benefici baix a data d’avui, entén que per la legislació aplicada per aquest tipus 

de delictes. I, per tant, evidentment, posar més càmeres no és la solució però sí que 

és cert i creu que poden afirmar en aquest poble que la implantació d’aquestes 

càmeres els han permès retirar gent i atribuir robatoris a delinqüents que després 

sumats fan que des de Mossos d’Esquadra, des d’investigació després en un jutjat 

puguin tenir una resposta o una resolució. Com deia el regidor Sr. Font és un debat 

molt extens. Respecte del projecte de la biblioteca, sí que l’han començat a moure i 

sí que en el seu moment el Sr. Font va presentar unes al·legacions en aquell moment 

com a ciutadà, al respecte. Al·legacions que s’han recuperat, que s’ha tornat a llegir 

i que entén que en el moment en que es pugui tornar a engegar el procés de revisió 

d’aquest projecte amb ell i amb la resta de la gent perquè entenen que és un 

projecte molt important pel poble, ho posaran damunt la taula per veure quins 

matisos, quins dels aspectes d’aquelles al·legacions es poden introduir o fins i tot 

del que la resta de membres d’aquest consistori creguin que puguin millorar el 

projecte que inicialment es va redactar i que ara van revisar. I van revisar. No anirà 

tal com estava sinó que el van a revisar i a provar d’introduir-hi els ajustos 

necessaris del moment. I poden recollir unes quantes de les seves al·legacions 

d’aquell moment. Respecte del tram A si la regidora Sra. Fernández vol respondre. 
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 La regidora Sra. Fernández manifesta que ella en principi li volia donar les gràcies 

per l’interès que ha mostrat en el projecte. Un projecte que no ha estat gens fàcil de 

tancar i que ja tenen una experiència prèvia, i, per tant, els ha costat molt d’acabar 

d’encaixar el projecte amb els requeriments de l’Agència Catalana de l’Aigua i del 

Departament de Carreteres. Finalment això s’ha aconseguit, i sí que és cert que tenen 

un interès en accelerar-ho, entre altres coses perquè és un compromís que ja porten 

varis anys al darrera i que creuen que és necessari i important que hi hagi aquesta 

connectivitat i que es pugui arribar al camp d’esports per un pas de vianants amb 

seguretat. No li pot dir res més. Que ha estat molt complicat i que al final s’ha pogut 

obtenir els informes favorables per part d’aquests dos organismes. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que celebrar que es posi en marxa aquesta millora, 

que ha estat molt reivindicada des del seu grup, però posar també en evidència com 

novament un tema sensible, un tema important, un tema que té una dotació 

pressupostària molt potent, veus que arriba perquè ho llegeixes en una acta que 

t’arriba per correu electrònic. Creu que ho han reclamat més d’una vegada tots els 

grups de l’oposició, que tenint la possibilitat l’alcalde de convocar Juntes de 

Portaveus o Comissions Informatives per donar comptes de temes importants. I 

podrien dir que el menysteniment que ells fan permanentment dels grups de 

l’oposició és el que és, i es veu en situacions com la d’ara. Simplement posar-ho de 

manifest i lamentar-ho. Comentar que respecte el tema de les càmeres que no són 

tan de vídeo vigilància com lectores de matrícules. Coincideix amb el Sr. Font que 

tot i que ells són impulsors i creuen que han de tenir absolutament controlats tots 

els punts en que es produeix aquest trànsit de vehicles, no s’atempta contra la 

privacitat de les persones ni de les propietats, sinó tan sols el que està fent és llegir 

una matrícula i punt. Llegir una matrícula és tot. I és cert, creu que ho va traslladar 

al govern en el seu moment, les experiències que tenen els policies en aquests 

moments a Catalunya, és que quan les càmeres estan instal·lades i ja porten un cert 

temps instal·lades, doncs es produeix una pèrdua d’eficàcia perquè aquests usuaris 
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avantatjats que busquen aquest rendiment econòmic, l’alcalde quasi l’ha anomenat 

d’activitat econòmica doncs ja saben on tenen el punt de mira, o sigui on tenen un 

punt de detecció, i, per tant, l’eviten. I comentar que no li han contestat la 

pregunta que feia sobre la situació que feia sobre els blocs, la promoció de les cases 

entre l’avinguda Badalona i l’avinguda Alella. No li han donat resposta. I després 

simplement constatar que va ser en el mandat anterior, i ell creu que va ser dintre el 

mandat 2014 que aquest Plenari, impulsat pel govern, va beneir la situació que està 

permetent que aquest teòric hotel als Escolapis, que havia de ser una realitat en 

aquest mandat, no només no ho sigui sinó que encara no hi hagi cap tramitació 

important urbanística que permeti que hi sigui. Si recuperen aquella portada del Full 

del mes d’abril, ella creu que potser seria l’últim Full que es va publicar del mandat, 

doncs era una foto de la torre dels Escolapis i ja tenim aquí l’hotel de cinc estrelles. 

Doncs d’acord, ja el tenen aquí.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que ell responent-li per aquesta darrera, la darrera portada 

d’aquest Full, igual podria ser la Torre del Governador, el darrer Full d’aquest mandat, 

una altra vegada perquè igual per tempos podria ser, però tindrà una altra destinació 

la portada, espera. Però que en qualsevol cas, aquí, evidentment, és un camí molt 

llarg i veuran quins són els propers esdeveniments. Respecte els habitatges del carrer 

Badalona, doncs s’estan construint, creu. Què més volia saber? 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que el regidor Sr. Garcia-Ossorio en el seu moment 

va demanar o va posar en evidència que s’estava produint una venda d’uns pisos en 

un terreny que no havia començat la seva tramitació urbanística. Si no ho recorda 

malament aquest era el tema. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que sí. No tenen més informació.  

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells el que van manifestar és que en el 

moment en que s’aprovava el Pla de Millora Urbana d’aquesta promoció, els 
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promotors ja havien estat comercialitzant, no només ells a títol personal sinó a 

través d’immobiliàries, havien estat comercialitzant aquests immobles. Fer aquest 

tipus de comercialització vulnera la llei, vulnera els drets del consumidor, i, per tant, 

es va instar al govern a que prengués mesures respecte les seves atribucions i sinó 

que instés a l’Agència Catalana de Consum perquè prengués les mesures oportunes en 

base a aquesta actitud que era absolutament il·legal. I això entén que és el que la 

companya de Gent d’Alella els està reclamant, dient que ha passat amb tot això. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que en aquest cas ells no tenen potestat sancionadora i que 

en el proper Plenari recuperarà la informació per poder-li explicar exactament on 

estan en aquest tema. Entenen que és una competència de Consum per poder 

sancionar. En qualsevol cas en el proper Ple li traslladarà tota la informació al 

respecte. I per últim, respecte a aquest tram de connexió fins al camp d’esports, hi 

ha hagut un període d’informació pública on s’hi ha pogut dir la seva. I en aquesta 

cas en concret el marge de maniobra del que es podia fer, tendia a zero perquè ja en 

el seu moment un projecte que varen presentar i que tenia la dotació, i que van 

arribar a licitar abans de tenir els informes d’ACA i de Carreteres, doncs els va 

bloquejar la via i els ha tingut parats. I l’única alternativa que hi ha hagut per fer 

aquesta connexió ha estat amb aquesta passera paral·lela a la carretera. En aquest 

cas, marge de maniobra no n’hi havia gaire o gens. Només dir-li que com tothom s’ho 

han pogut mirar i dir-hi la seva, més enllà de que es poguessin convocar Juntes de 

Portaveus o no per explicar algunes qüestions que per altra banda com en són moltes 

queden en l’àmbit en la majoria de casos de govern i es trasllada a la resta de grups 

o aquelles molt importants o sinó tal i com es van tractant en l’àmbit de les 

Comissions Informatives o Plenaris.  

 

D) El regidor Sr. Font manifesta que una darrera pregunta. Durant els últims mesos ha 

pogut anar observant el requerir sobre procediments sancionadors en l’àmbit 

urbanístic d’aquest Ajuntament, que des de que va marxar l’anterior assessor 

urbanístic, que tampoc no és caracteritzava per una voluntat manifestament 
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sancionadora, molts dels procediments oberts han quedat absolutament estancats. 

Tenen vàries construccions il·legals que tenien ordre d’enderroc que va quedar parat. 

I tenen algun altre tipus de procediment sancionador que no va haver de quedar 

parat. I quan ha demanat els informes i com estaven simplement se li ha entregat 

una carpeta amb documents de potser fa dos anys i que està allà parat. Hi ha alguna 

intenció de reprendre aquesta obligació d’enderroc de construccions il·legals que ja 

s’havia fet ordre d’enderroc però que no s’han acabat d’executar? Quina dedicació hi 

fa l’actual assessora legal urbanística en aquest camp? Vist que els antecedents dels 

últims dos o tres pressupostos hi ha hagut zero euros de sancions per infraccions 

urbanístiques. I, per tant, no desitjant que no sigui el 2019 la mateixa situació i que 

es recuperi el més ràpid possible la normalitat. Sobretot per aquelles il·legalitats que 

no només s’han detectat per l’Ajuntament sinó que es van intentar sancionar i que 

han acabat en “standby” pel simple canvi de persona al capdavant de l’assessorament 

jurídic en l’àmbit d’urbanisme.  

 

 El Sr. alcalde manifesta si li pot concretar de quin enderroc estan parlant. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que no pot perquè toca l’àmbit personal privat de vària 

gent i creu que públicament no li toca a ell dir-ho en un Ple. Li dirà posteriorment, 

però sí que hi ha un parell de casos que són bastant clars. No ho diu públicament 

perquè no li sembla, no diria elegant, però per no dir noms de particulars enmig d’un 

Ple per molt que tinguin un procediment sancionador en l’àmbit urbanístic. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que no li demanava noms sinó adreces. En qualsevol cas, 

quan acabin li trasllada i mira on estan. Ho deixarien aquí. Moltes gràcies i molt bon 

any. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 21 hores 

30 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 


